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Välkommen på distriktskongress 2024!
Distriktsstyrelsen hälsar dig välkommen till Socialdemokraterna i Kronobergs 
102:a distriktskongress den 6 april 2024.  

Vi översänder här handlingar där du hittar förslag på dagordning, motionshäfte 
och allt annat du behöver veta som ombud. 

Om du som ombud inte kan delta på kongressen ska du meddela detta till din 
arbetarekommun som kallar ersättare.

Du behöver vara på plats i Alvesta Folkets Hus senast kl. 09.00 den 6 april. 

Med partihälsningar,
Distriktsstyrelsen
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Tidsprogram lördag 6 april
09.00 – 09.30 Registrering av ombud

09.30 – 12.30 Kongressöppning och kongressförhandlingar 

12.30 – 13.30 Lunch

13.30 – 15.00 Kongressförhandlingar 
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Arbetsordning
Förslag till arbetsordning för Kronobergs Socialdemokratiska Partidistrikts 102:a ordinarie distriktskongress.

Begära ordet Begärs skriftligt till presidiet via lapp.  

Yrkande Sker skriftligt till presidiet via lapp.   

Talartid Tre minuter, kan kortas efter beslut.

Replik Ges vid personligt omnämnande.  

Omröstning Genomförs med acklamation (ja-rop). 

Votering Begärs muntligen, genomförs med handuppräckning.

Rösträkning Begärs muntligen och genomförs med hjälp av utsedda rösträknare.
  
Personval Genomförs med acklamation eller, om flera förslag till beslut föreligger, 
 genom sluten omröstning.

Streck i debatten  Streck i debatten prövas när så begärs samt då 5 personer av samma kön har talat 
 efter varandra eller står uppskrivna i rad på talarlistan. 
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Dagordning
Förslag till dagordning för Kronobergs Socialdemokratiska Partidistrikts 102:a ordinarie distriktskongress.

1. Kongressen öppnas

2. Beslut om arbetsordning

3.  Beslut om dagordning 

4. Fastställande av antal ombud

5. Beslut om kongressens offentlighet

6. Val av kongressens funktionärer
 a)  två ordförande
 b)  två sekreterare 
 c) tre ombud att justera protokoll
 d)  tre ombud att utgöra rösträknare
 e)  fem personer att utgöra redaktionsutskott

7.    Behandling av distriktsstyrelsens berättelse 

8.  Behandling av revisorernas berättelse

9. Beslut om ansvarsfrihet för distriktsstyrelsen 

10.  Behandling av övriga berättelser
 a)  riksdagsgruppens berättelse
 b)  regiongruppens berättelse
 c)  stiftsgruppens berättelse
 d) europaparlamentsgruppens berättelse

11. Behandling av distriktsstyrelsens förslag
 a) fastställande av verksamhetsplan 2024
 b) regler för ombudsfördelning inför kommande distriktskongress
 c) övriga förslag från distriktsstyrelsen

12.  Behandling av inkomna motioner

13. Gästerna har ordet

14. Val av partiorgan
 a)  en distriktsordförande
 b)  tio ledamöter till distriktsstyrelsen 
 c) fyra ledamöter utöver ordförande att utgöra verkställande utskott
 d)  tio ersättare till distriktsstyrelsen 
 e)  tre revisorer
 f )  tre revisorssuppleanter 
 g) elva ledamöter till valberedningen

15. Beslut om process för framtagande av valsedlar till kyrkovalet 2025

16. Kongressen avslutas
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Distriktsstyrelsens berättelse
Distriktsstyrelsen lämnar härmed, till partidistriktets 102:a kongress, sin berättelse över verksamheten för 
2023. Berättelsen är behandlad och fastställd av distriktsstyrelsen den 1 mars 2024. 

PARTIDISTRIKTETS VERKSAMHET 2023
1. INLEDNING

Verksamhetsplanens struktur och målsättningar utgår från den av distriktskongressen antagna utvecklings-
planen för 2023-2026. Verksamhetsplanen uttrycker de av utvecklingsplanens mål som distriktskongressen 
uppdrar åt distriktsstyrelsen att arbeta särskilt med under verksamhetsåret.

2. POLITIKUTVECKLING

2.1 Politiken utvecklas genom folkrörelsen
Politikutvecklingen behöver vara som mest intensiv och levande i början av mandatperioden, för att sedan 
konkretiseras och mynna ut i ett valprogram inför valrörelsen. Vår politik ska utgå från medlemmarna 
och från våra grundorganisationer. Att stimulera det allmänpolitiska samtalet i arbetarekommuner och 
s-föreningar har därför identifierats som ett prioriterat mål i utvecklingsplanen. Motioner antagna på tidigare 
distriktskongresser har dessutom påtalat ett behov att öka utbytet mellan socialdemokratiska gruppledare i 
kommunala nämnder. Detta kan bidra till såväl politikutveckling som en mer enhetlig socialdemokratisk 
kommunpolitik i länet. 

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret erbjuda arbetarekommuner och s-föreningar metodik 
 och mallar för goda politiska samtal.
 Mål inte uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret stimulera nätverksträffar mellan socialdemokratiska 
 gruppledare i olika nämnder och styrelser.
 Mål delvis uppfyllt.

2.2 Digital interndemokrati
Utvecklingsplanen identifierar digitaliseringen som en möjlighet för fler att delta i partidistriktets 
politikutveckling. Under 2023 kommer partidistriktet att fortsätta utnyttja digitala metoder för att 
erbjuda medlemmar forum för politiskt engagemang.

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anordna och bjuda in medlemmar till digitala seminarium 
 för att ge medlemmarna möjlighet att lära sig mer och diskutera aktuella nationella och/eller 
 internationella politiska frågor.
 Mål delvis uppfyllt.
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3. ORGANISATIONSUTVECKLING

3.1 Medlemsutveckling
Partidistriktet ska vara minst 2000 medlemmar den sista december 2026. Det innebär att satsningar på 
medlemsvärvning och medlemsvård behöver göras kontinuerligt, varje år. Under 2023 har partidistriktet 
delmål och aktiviteter inplanerade för att uppnå det långsiktiga målet.

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret ta initiativ till medlemsvärvartävlingar.
 Mål delvis uppfyllt.

• Under verksamhetsåret ska partidistriktet, tillsammans med arbetarekommunerna, arrangera ett 
 distriktsövergripande återvärvningstillfälle då medlemmar som ej betalat sin medlemsavgift kontaktas.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet och arbetarekommunerna ska under verksamhetsåret värva minst 200 personer till partiet.
 Mål inte uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret nettoöka med minst 75 medlemmar.
 Mål inte uppfyllt.

3.2 Studier
Efter ett valår är behovet av medlemsutbildningar särskilt stort. Under verksamhetsåret behöver partidistriktet 
satsa på att erbjuda medlemmarna grundläggande utbildning, men också på att utbilda fler kurshandledare.

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret göra insatser för att samordna arbetarekommunerna 
 i att erbjuda medlemmar medlemsutbildningen steg 1.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anordna medlemsutbildning steg 2 vid två tillfällen.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret upprätta och underhålla rutiner för dokumentation 
 och registrering av genomförda utbildningar.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret verka för att fler kurshandledare och cirkelledare utbildas.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret upprätta och underhålla ett register över utbildade 
 kurshandledare och cirkelledare.
 Mål uppfyllt.
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3.3 Facklig-politisk samverkan
Partidistriktets verksamhet inom det facklig-politiska området fastställs i en särskild facklig-politisk handlings-
plan. Partidistriktets fackliga utskott och distriktsstyrelsen ska under året uppdatera den handlingsplan som 
antogs 2022 och därefter jobba efter den nya versionen. Det fackliga utskottet ska sammanträda kontinuerligt 
för att följa upp arbetet med planen samt diskutera aktuella politiska och organisatoriska frågor.

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anta en uppdaterad facklig-politisk handlingsplan för 
 planperioden och arbeta utifrån den.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktets fackliga utskott ska sammanträda minst tre gånger under verksamhetsåret.
 Mål inte uppfyllt.

3.4 Internationell verksamhet 
Utvecklingsplanen uttrycker en höjd ambition beträffande partidistriktets internationella engagemang. 
Under föregående planperiod har ett arbete initierats för att involvera partidistriktet i ett internationellt 
projekt tillsammans med andra partidistrikt. Under 2023 behöver det arbetet tas vidare och resultera i att 
partidistriktet formellt påbörjar ett projekt i partnerskap med Olof Palmes internationella center.

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret formellt inleda ett internationellt utvecklingsprojekt 
 i samverkan med Olof Palmes internationella center.
 Mål uppfyllt.

4. KOMMUNIKATIONSUTVECKLING

4.1 Strategisk kommunikation
Partidistriktet fyller en viktig roll som ett stöd i arbetarekommunernas externa kommunikation och har 
även en koordinerande roll i den länsövergripande opinionsbildningen. Opinionsbildningen mellan den 
kommunala, regionala och nationella politiska nivån behöver följa en röd tråd och för att uppnå det är 
partidistriktets samordnande funktion viktig. Enligt utvecklingsplanen ska partidistriktets kommunikativa 
arbete utgå från en av distriktsstyrelsen antagen kommunikationsstrategi.

Målsättningar under 2023
• Distriktsstyrelsen ska anta en kommunikationsstrategi som partidistriktet har som grund i sitt 
 kommunikativa arbete.
 Mål uppfyllt.

4.2 Samtalet i centrum
Valanalysen pålyser att färdigheten att föra samtal behöver underhållas under hela mandatperioden. 
Året efter valrörelsen är det viktigt att vi kommer igång med det utåtriktade arbetet och återigen för 
politiska samtal med väljarna. 

Målsättningar under 2023
• Partidistriktet ska under verksamhetsåret initiera kampanjer kopplade till aktuella politiska frågor.
 Mål uppfyllt.
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4.3 Sociala medier
Partidistriktets aktivitet på sociala medier utgår från en av distriktsstyrelsen antagen plan. Planen fastslår 
målsättningar och strategier för partidistriktets närvaro på sociala medier. Det är också viktigt att arbetare-
kommunerna är aktiva och arbetar strategiskt med sociala medier, varför utbildning av digitalt ansvariga 
är något som partidistriktet vill satsa på under året.

Målsättningar under 2023
• Distriktsstyrelsen ska anta en plan för partidistriktets aktivitet på sociala medier.
 Mål uppfyllt.

• Partidistriktet ska anordna och bjuda in digitalt ansvariga i arbetarekommunerna till en utbildning 
 i digital kommunikation. 
 Mål inte uppfyllt.

Sammanfattning
2023 var på många sätt ett år då de interna processerna behövde ges tid och utrymme. Dessutom hade vi 
rekryteringsprocess igång, vilket gjorde att vi tappade fart i verksamheten. Vi kom också ut från ett valår 
som trots förbättrade väljarsiffror innebar ett nederlag på nationell nivå, och ytterligare en mandatperiod 
i opposition i regionen. Samtidigt var det viktigt att de interna processerna för att stärka organisationen 
inför kommande val sattes igång. Detta arbete måste fortsätta.

Det finns mycket att säga om den tid vi lever i, och i hur information distribueras och konsumeras. 
Vi har som parti en utmaning när det gäller att nå ut, förbi “bruset”, med våra budskap. Vi behöver under 
kommande år vässa oss och vår kommunikation – vi lever i en populismens tid där de enkla sanningarna och 
de ännu enklare lösningarna levereras på löpande band, men där nyanserna lätt försvinner. Då krävs det att vi 
dels vet vad vi vill, att vi utvecklar politiken och – genom studier – oss själva. 

Det facklig-politiska arbetet ska fortsätta att utvecklas, för vi vet att det är genom samarbete som vi blir starka. 
Steg tas hela tiden för att minska avståndet mellan våra organisationer, och även detta arbete måste fortsätta: 
fler gemensamma arenor och ännu mer samarbete.

Vår styrka är vårt antal. Vi är en folkrörelse och tillsammans har vi något som inga andra riksdagspartier har. 
Men vi behöver fortsätta att växa, och trots att partiet i Kronoberg under det gångna året värvat många nya 
medlemmar har vi en utmaning när det gäller att växa. Vi behöver hitta rutiner för att snabbt få in våra nya 
medlemmar i partiet och i gemenskapen, erbjuda studier och ett gott välkomnande. Vi vet att vi kan bli 
bättre, och tillsammans måste vi säkerställa att vi är inkluderande.

Vi är ett parti och ett partidistrikt med höga mål och ambitioner. Ofta lyckas vi med det vi föresätter oss, 
och när vi inte lyckas tar vi nya tag.
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Distriktskongress
Partidistriktets 101:a kongress genomfördes den 18 mars i Alvesta Folkets hus.

Gästade distriktskongressen gjorde Åsa Johansson.

Totalt fördelades kongressens 149 ombud så här:
Alvesta    18
Lessebo    13
Ljungby    19
Markaryd    13
Tingsryd    14
Uppvidinge    13
Växjö    45
Älmhult    14

Måluppfyllelse
• Partidistriktets 101:a distriktskongress ska genomföras enligt upparbetade rutiner.
 Mål uppfyllt. 

• Distriktsstyrelsen ska anta budget och andra styrdokument för verksamheten.
 Mål uppfyllt.  
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ÅRSREDOVISNING
Kronobergs Socialdemokratiska Partidistrikt 829500-8802

Årsredovisningen beskriver Kronobergs Socialdemokratiska Partidistrikts organisation och ekonomi. 
Berättelsen är behandlad och fastställd av distriktsstyrelsen den 1 mars 2024. 

Arbetarekommuner och s-föreningar
Antalet arbetarekommuner var vid årsskiftet 2023/2024 åtta stycken och antalet s-föreningar i distriktet 
28 stycken. 

Medlemmar
Antalet medlemmar i partidistriktet uppgick vid årsskiftet 2023/2024 till 1 682 stycken, varav 1 519 erlagt 
medlemsavgiften. Nedan redovisas dessa nedbrutet per arbetarekommun. 

Arbetare- Totalt antal Totalt antal Förändring Betalande Betalande Förändring
kommun 2022-12-31 2023-12-31 under 2023 2022-12-31 2023-12-31 under 2023

Alvesta 198 190 -8 186 170 -16

Lessebo  124 114 -10 116 103 -13

Ljungby  216 237 +21 204 215 +11

Markaryd 118 112 -6 107 105 -2

Tingsryd 151 150 -1 144 139 -5

Uppvidinge  110 104 -6 104 94 -10

Växjö  647 628 -19 590 555 -35

Älmhult  150 147 -3 140 128 -12

Totalt 1 714 1 682 -32 1 591 1 509 -82
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FÖRTROENDEVALDA

Distriktsordförande 
Robert Olesen, Alvesta (verkställande utskottet, facklig ledare)

Ledamöter distriktsstyrelsen
Malin Lauber, Växjö (verkställande utskottet, vice ordförande)
Henrietta Modig Serrate, Växjö (verkställande utskottet, studieledare)
Joakim Pohlman, Markaryd (verkställande utskottet, kassör)
Anne Karlsson, Ljungby (verkställande utskottet)
Eva Ballovarre, Älmhult (facklig ledare) 
Magnus Carlberg, Tingsryd
Tomas Thornell, Växjö (medlemsansvarig)
Lavinia Strömberg, Alvesta
Lars Altgård, Lessebo
Tommy Linnér, Ljungby

Ersättare distriktsstyrelsen
Tobias Kowalski, Uppvidinge
RosMarie Jönsson Neckö, Markaryd 
Martin Edberg, Växjö 
Tajma Sisic, Växjö (internationell ledare) 
Stefan Jönsson, Älmhult
Renate Tschap, Tingsryd
Otto Lindlöf, Växjö
Margaretha Andersson, Ljungby
Annette Åstrand, Lessebo
Sandra Stridh, Uppvidinge

Tre revisorer
Åsa Karlsson Björkmarker, Växjö (sammankallande)
Gunnar Storbjörk, Växjö
Benny Jarhall, Uppvidinge

Tre revisorssuppleanter
Rose-Marie Holmqvist, Växjö
Anette Bjers Gustavsson, Ljungby
Torbjörn Svensson, Alvesta
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Valberedning
Michael Sjöö, Växjö
Per Ribacke, Alvesta
Ragnar Lindberg, Lessebo
Ulla-Britt Storck, Ljungby
Ulf Engqvist, Markaryd
Mikael Jeansson, Tingsryd
Susanne Karlsson, Uppvidinge 
Lars Ingvert, Älmhult
Julia Berg, S-Kvinnor
Lars-Ove Hedman, LO
Lisa Larsson, SSU

Representanter i partistyrelsen och verkställande utskottet
Tomas Eneroth, Växjö (suppleant i verkställande utskottet, ledamot i partistyrelsen)
Robert Olesen, Alvesta (suppleant i partistyrelsen)

Personal
Lovisa Alm, förste ombudsman (från den 1 oktober 2023)
Caroline Andersson, kommunikationsombudsman
Tomas Thornell, ombudsman, tjänstledig  
Otto Berglund, förste ombudsman (till den 31 augusti 2023)
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Motionsrapport

Redogörelse av motioner antagna av distriktskongressen 2023. 

Motion: Avgiftsfri skolmat på alla gymnasieskolor  
Ingen åtgärd ännu vidtagen.

Motion: DPD-tester ska införas i Region Kronoberg  
Distriktskongressen biföll följande attsats; distriktskongressen ger S-gruppen i Kronoberg uppdrag 
att ta reda på om Region Kronoberg utför gentester eller andra tester innan en patient får cancerbehandling 
för att ta reda på om patienten har DPD-brist eller saknar det helt. 

Socialdemokraterna i Region Kronoberg skickade i november 2023 in en interpellation till 
regionfullmäktige som ställdes till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Ida Eriksson. 
Interpellationen ställde frågorna; 
 1. Utför Region Kronoberg gentester (eller andra tester) inför cancerbehandling för att utreda om 
  patienter har DPD-brist eller saknar det helt? 
 2. Om vi genomför testerna; i vilken omfattning testas patienterna, och vad är avgörande för testning?

Svaret vi fick av Ida Eriksson är att onkologen i Region Kronoberg utför gentester. I den medicinska dag-
vården där man också ger cytostatika används inte de preparat där DPD test är indicerat. Alla patienter som 
är aktuella för behandling med 5-FU testas. Beslutet tas i samband med nybesök på Onkologmottagningen. 
Svaret kommer inom cirka en vecka varpå det inte påverkar förloppet alls eller alternativt mycket lite.

Motionen anses därmed hanterad av Socialdemokraterna i Region Kronoberg.

Motion: Förbjud könsdiskriminerande utomhusreklam 
Motionen skickas till kommande partikongress.

Motion: Glasögon för barn ska inte vara en klassfråga 
Distriktskongressen biföll motionen i dess helhet; 
 - Att Socialdemokraterna i Kronoberg arbetar för att glasögon med standardbåge ska vara gratis 
  för barn upp till 19 år. 
 - Att om att-sats 1 inte antas ska Socialdemokraterna i Kronoberg verka för att bidraget ska höjas 
  och kunna utbetalas vid varje köp av glasögon/linser. 
 - Att Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att bidraget ska sökas av optiker och dras av 
  direkt vid köpet. 

Vid hälso- och sjukvårdsnämndens sammanträde i maj 2023 yrkade Socialdemokraterna på att 
förvaltningen får i uppdrag att inför fastställande av patientbidrag 2025 utreda slopat bidragstak för 
glasögon med standardbåge för barn 0-19 år (t.o.m. utgången av det kalenderåret man fyller 19 år). 
Yrkandet bifölls av samtliga partier i hälso- och sjukvårdsnämnden.

Förutsatt att det slopade bidragstaket för glasögon med standardbåge för barn 0-19 år införs under 
2025 anses motionens attsatser genomförda.
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Motion: Gratis TBE vaccin för barn under 18 år
Distriktskongressen biföll följande attsats; Att Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att göra 
TBE vaccinet kostnadsfritt för barn under 18 som är folkbokförda i Kronberg. 

I april år 2023 skickade Socialdemokraterna i Region Kronoberg in en motion om att avgiftsbefria 
fästingvaccination för barn och att utreda kostnaden för att avgiftsbefria TBE-vaccination för alla 
boende i utpekade riskområden i länet. På regionfullmäktige i oktober hanterades motionen. 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet röstade för motionen samtidigt som Moderaterna, 
Sverigedemokraterna, Kristdemokraterna, Liberalerna och Centerpartiet röstade emot. Motionen avslogs. 

Socialdemokraterna i Region Kronoberg fortsätter att ta kampen för avgiftsbefriade TBE-vaccin till alla 
barn i Kronoberg.

Motion: Motion angående krisstöd till efterlevande vid suicid
Distriktskongressen biföll följande attsats; att Socialdemokraterna verkar för att ett uppsökande krisstöd 
till efterlevande vid suicid införs i Region Kronoberg, i samverkan med berörda aktörer.  

I september 2023 skickade Socialdemokraterna i Region Kronoberg in en interpellation till region-
fullmäktige med följande fråga; Hur ser Region Kronobergs stöd ut till anhöriga vid suicid?

Svaret blev att “I Region Kronobergs län finns en suicidpreventionsgrupp som för närvarande består 
av representanter för olika verksamheter inom sjukvården, kommuner, sjukhuskyrkan, elevhälsovården, 
Länsstyrelsen i Kronobergs län, Suicide Zero och SPES (Riksförbundet för suicidprevention och efter-
levandestöd). Ambitionen är att bredda representationen med andra aktörer och kunna ta ett större 
samhällsgrupp för att minska suiciden hos kronobergarna. Uppdraget för suicidpreventionsgruppen är 
att samordna, utveckla och stödja det suicidpreventiva arbetet i Kronobergs län genom att bland annat:
 - Omvärldsbevaka och sprida information
 - Utforma en länsgemensam handlingsplan
 - Skapa struktur för organisering av suicidpreventivt arbete i Kronoberg samt stimulera lokalt arbete
 - Identifiera utbildningsbehov, sprida information om relevanta utbildningar samt arrangera 
  konferenser/utbildningar i länet
 - Uppmärksamma den internationella suicidpreventiva dagen

Region Kronoberg erbjuder dessutom stöd i form av:
 - Primärvården
 - Akutpsykiatriska mottagningen
 - Sjukhuskyrkan Växjö/Ljungby
 - Barn- och ungdomshälsan

Utöver detta erbjuder Region Kronoberg kostnadsfria samtalsträffar för närstående till personer som har 
tagit sitt liv i form av sorgegrupper, som finns via sjukhuskyrkan och/eller den egna församlingen. SPES: 
Riksförbundet för suicidprevention och efterlevandets stöd, samt en hemsida för praktiska frågor: www.
efterlevandeguiden.se. Enligt Region Kronobergs suicidsamordare, började regionen tidigt att tänka på 
efterlevnadsstöd och sedan 2021-04-06 har regionen en Länsgemensam riktlinje om efterlevnadsstöd vid 
suicid. Det finns en styrgrupp (representanter från regionen-specialistpsykiatrin/primärvården, sjukhus-
kyrkan, blåljusorganisationen, SPES, familjehälsan/En väg in) som ständigt arbetat med riktlinjen och 
dess utveckling. Regionen arbetar även för att få ut information samt göra fler medvetna om riktlinjen 
samt samarbeta kring efterlevnadsstöd med kommuner och andra samarbetspartners. 
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Motion: Motion om att ta bort betyget F i grundskolan 
Motionen skickas till kommande partikongress.

Motion: Motion om revidering av nationell strategi för socialt företagande 
Motion i riksdagen 2023.

Motion: Rör inte Noaks ark!  
Distriktskongressen beslutade att bifalla motionen i dess helhet; Att Socialdemokraterna i 
Kronoberg verkar för att stödet till Noaks ark fortsatt delas ut. Att Socialdemokraterna verkar för 
att Region Kronoberg samverkar med organisationen på olika sätt för att sprida kunskap och stävja 
diskriminering av den här gruppen.  

S i Region Kronoberg har träffat Noaks ark och har börjat se över situationen och håller på och 
ta fram ett initiativ i frågan.

Motion: Standardiserat vårdförlopp för misshandlade kvinnor     
Ingen åtgärd ännu vidtagen.

Motion: Sveriges näst vanligaste könssjukdom   
Distriktskongressen beslutade att bifalla motionen i dess helhet; Att Socialdemokraterna i Kronoberg 
ska verka för att förtydliga informationen på Region Kronobergs hemsidor, 1177 och UMO, kring att 
kondom och femidom inte skyddar fullt ut mot alla könssjukdomar. 

De informationstexter som finns på 1177 och UMO är de nationella informationssidorna som inte 
Region Kronoberg beslutar kring. Därav blir det svårt för Socialdemokraterna i Region Kronoberg att 
påverka texten på 1177 och UMO.

Motion: Tillgänglighetsanpassade Regionsbussar    
Distriktskongressen beslutade att bifalla attsats 1; Att regionsbussarna i största möjliga mån ska 
vara tillgänglighetsanpassade. 

Socialdemokraterna i Region Kronoberg tycker och driver redan nu på för att regionbussarna ska vara 
tillgänglighetsanpassade. Region Kronoberg äger inga egna regionbussar utan istället är frågan om 
tillgänglighet något som ställs som krav vid upphandling av regionbussar. Region- och stadsbussarna 
upphandlades nu nyligen och det företag och de fordon som nu används har vi avtal med i de kommande 
12 åren. De nya regionbussarna har bland annat barnstolar, utrop om bussens resa när man kliver på och 
stopp-knappar som sitter mer tillgängligt. Regiobussarna har antingen normal golvhöjd och då används 
en lift vid mittendörrarna för personer i rullstol. Andra regionbussar har en låg golvhöjd och då används 
en ramp om personen sitter i rullstol.

Motion: Tänderna en del av kroppen     
Motionen skickas till kommande partikongress.

Motion: Underlätta för byggnationer där gamla detaljplaner gäller        
Motion i riksdagen 2023.

Motion: Återinför fluorsköljning i skolan         
Ingen åtgärd ännu vidtagen.
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Kronobergs Soc.Dem. Partidistrikt
829500-8802

2(6)

RESULTATRÄKNING

Rörelseintäkter, lagerförändringar m.m.
Medlemsavgifter
Stöd från intresseorganisationer
Övriga intäkter
Hyresintäkter
Övriga rörelseintäkter
Summa rörelseintäkter, lagerförändringar m.m.

Rörelsekostnader
Lämnade bidrag
Övriga externa kostnader
Personalkostnader
Summa rörelsekostnader

Rörelseresultat

Finansiella poster
Resultat från andelar i intresseföretag och gemensamt styrda
företag
Nedskrivning finansiella tillgångar
Övriga ränteintäkter och liknande resultatposter
Återföring nedskrivningar finansiella tillgångar
Räntekostnader och liknande resultatposter
Summa finansiella poster

Resultat efter finansiella poster

Bokslutsdispositioner
Avsättning valfond 2020
Summa bokslutsdispositioner

Resultat före skatt

Årets resultat

2

85 600
2 685 930

4 420
18 000

-11
2 793 938

-266 735
-445 230

-1 493 333
-2 205 298

588 640

20

0
11 914
81 749
1 038

94 721

683 361

-506 429
-506 429

176 932

176 932

91 495
3 134 756

24 000
18 000

181 621
3 449 872

-247 500
-1 592 907
-1 988 695
-3 829 102

-379 230

96

-81 749
511

0
-582

-81 724

-460 954

460 954
460 954

0

0

2023-01-01 2022-01-01
2023-12-31 2022-12-31

1

20
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Kronobergs Soc.Dem. Partidistrikt
829500-8802

3(6)

BALANSRÄKNING

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar
Finansiella anläggningstillgångar
Bostadsrätt Liedbergsgatan (1/2)
Andelar i intresseföretag och gemensamt styrda företag
Finansiella tillgångar
Nedskrivning finansiella tillgångar
Summa finansiella anläggningstillgångar

Summa anläggningstillgångar

Omsättningstillgångar
Inventarier och konst
Tavlor m.m
Förskott till leverantörer
Summa varulager m.m.

Kortfristiga fordringar
Kundfordringar
Fordran Bidragsstiftelsen
Skattekontot
Summa kortfristiga fordringar

Kassa och bank
Kassa och bank
Summa kassa och bank

Summa omsättningstillgångar

SUMMA TILLGÅNGAR

325 000
1 000

4 732 202
0

5 058 202

5 058 202

0
58 872
58 872

103 141
200

38 233
141 574

3 874 387
3 874 387

4 074 833

9 133 035

325 000
1 000

4 732 202
-81 749

4 976 453

4 976 453

12 635
1 931

14 566

97 517
0

56 145
153 662

3 753 701
3 753 701

3 921 929

8 898 382

2023-12-31 2022-12-31

1
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Kronobergs Soc.Dem. Partidistrikt
829500-8802

4(6)

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital
Eget kapital vid räkenskapsårets början
Årets resultat

Eget kapital vid räkenskapsårets slut

Kongressfond
Valfond
Barn och ungdomsfond
Fond bidragsstiftelsen

Summa obeskattade reserver

Kortfristiga skulder
Leverantörsskulder
Skulder till intresseföretag och gemensamt styrda företag
Skatteskulder
Övriga skulder
Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter

Summa kortfristiga skulder

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER

2 486 669
176 932

2 663 601

187 089
2 000 000

255 629
834 347

3 277 065

80 073
2 941 169

-52 880
56 433

167 574

3 192 369

9 133 035

2 486 668
0

2 486 668

187 089
1 493 571

255 629
834 347

2 770 636

10 276
3 114 232

-56 912
57 271

516 211

3 641 078

8 898 382

2023-12-31 2022-12-31

22
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Kronobergs Soc.Dem. Partidistrikt
829500-8802

NOTER

5(6)

Redovisningsprinciper

Löner och andra ersättningar

Anskaffn.värde
325 000

1 000

4 732 201

0

Malin Lauber 

Henrietta Serrate 

2023

978 653
12 103

990 756

404 280
88 357

1 395 036

2022

1 342 301
5 033

1 347 334

522 319
94 425

1 869 653

1

2

Not

Enligt BFNAR 2017:3
Årsbokslutet är upprättat enligt Bokföringslagen och BFNAR 2017:3, Årsbokslut

Upplysningar om anläggningstillgångar

Finansiella anläggningstillgångar
Nedan finns anskaffningsvärden angivna för företagets finansiella anläggningstillgångar.

Bostadsrätt Liedbergsgatan (1/2)

Andelar i intresseföretag och gemensamt styrda företag

Finansiella tillgångar

Nedskrivning finansiella tillgångar

Not

Löner och andra ersättningar
Styrelse och VD samt motsvarande befattningshavare
Övriga anställda
Totala löner och andra ersättningar

Sociala kostnader och pensionskostnader
Sociala kostnader
(varav pensionskostnader till styrelse och VD och motsvarande)

Totala löner, andra ersättningar, sociala kostnader samt pensioner

UNDERSKRIFTER

Växjö

Robert Olesen 

Joakim Pohlman 
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Riksdagsgruppens berättelse
En tydlig opposition i riksdagen

Under året har riksdagsgruppens arbete i opposition stärkts och det är ingen tvekan om att det också 
har gett opinionsmässiga framgångar. Förtroendet för Magdalena Andersson är skyhögt över förtroendet 
för Ulf Kristersson och en majoritet av väljarna hade hellre sett en annan regering än den vi nu har. 
Samtidigt påminns vi varje vecka om att opinionssiffror inte förändrar verkligheten – Tidöpartierna får 
igenom en politik i riksdagen som skadar Sverige. Välfärden får inte de resurser som behövs och i en tid av 
hög inflation och ökande arbetslöshet väljer regeringen att prioritera skattesänkningar för välbeställda istället 
för insatser som skulle lindra den ekonomiska krisen för hushållen. Riksdagsgruppen har arbetat hårt med 
att påvisa effekterna av den förda politiken och lägga förslag som visar att andra beslut hade varit möjliga. 
Med en maratondebatt om sjukvården lyckades vi få sjukvårdsfrågorna högt upp på agendan – något som 
annars varit svårt i en tid då frågor om NATO-medlemskap och kriminalitet annars dominerat medias 
dagordning. Länsbänken har lagt ett flertal motioner, skriftliga frågor och interpellationer samt genomfört 
verksamhetsbesök för att föra ut vår politik. EU-valet stundar och våren kommer att fyllas med insatser 
för att få ett högt valdeltagande och ett EU-parlament med så många Socialdemokrater som möjligt. 

Monica Haider
Suppleant i Valberedningen
Ledamot i Näringsutskottet 
Ledamot i EU-nämnden
Suppleant i Kulturutskottet
Personlig suppleant i Styrelsen för Stiftelsen Riksbankens Jubileumsfond
Ledamot Länsstyrelsens insynsråd 
Ledamot Swedacs insynsråd

Tomas Eneroth (från och med den 18 oktober)
Ledamot i Utrikesutskottet
Vice ordförande i Riksbanksfullmäktige
Ersättare i Riksdagsstyrelsen
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Motioner under året

• Arbetsförmedlingens närvaro i hela landet
• Förenkling av innovationsarbetet
• Habiliteringsersättningen 
• Kronobergs slottsruin
• Polisens kontroller av yrkestrafiken
• Flytt av trålgränsen 
• En nationell strategi för stärkt konsumenträtt
• Fullföljning av satsningen på blåsmusiken
• Friskolors etableringsrätt
• Polisen och herrfotbollen i Stockholm 
• Inhemsk biodrivmedelsproduktion 
• Forskning om afrikansk svinpest
• Ändringar av gamla detaljplaner
• En samlad klövviltsförvaltning
• Lagerhållning av elnätsstolpar i trä
• Artskydd för varg och hund
• Förbättrad mobiltäckning
• Underhållsskulden på Sveriges väg- och järnvägs-
 nät och klimatanpassning av befintlig infrastruktur

Interpellationer/Skriftliga frågor:

• Grönt avdrag för villabatterier
• Återvinning och eldning av impregnerat trä
• Skatteverkets tolkning av lagen om stöd 
 till batterilager
• Tillståndsprocesser vid utbyggnad av elnät
• Stöd till kommersiell service
• Statlig närvaro i Härnösand och i övriga landet
• Drivmedel och reduktionsplikten
• Ökad elproduktion för industrins utveckling 
 och nyetableringar
• Utbyggnad av elnät
• Interna elnät mellan olika byggnader och fastigheter
• Stödet till organisationer i Kambodja
• Sjukvårdens finansiering
• Sanktioner mot Ryssland 
• Stöd till Guatemala
• Initiativ för demokratin i Guatemala
• Sanktionerna mot Ryssland
• Demokratin i Guatemala
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Socialdemokraterna i Region Kronoberg

Verksamhetsberättelse 2023

Regiongruppen
Alla socialdemokrater som har uppdrag som ledamot eller ersättare i styrelse, nämnd, utskott, beredning 
och bolagsstyrelser utsedda av Region Kronoberg tillhör regiongruppen. Alla i regiongruppen har rösträtt.

Regiongruppen har under år 2023 haft gruppmöte 10 gånger. På gruppmötena utvecklar Socialdemokraterna 
sin regionpolitik, bland annat genom att ta fram förslag till budget för Region Kronoberg. På varje möte 
bereds och behandlas ärenden inför regionstyrelse, regionfullmäktige och övriga nämnder. Gruppmötena 
är också forum för information, studier, medborgardialog och verksamhetsbesök.

Gruppstyrelse
Regiongruppens gruppstyrelse har under år 2023 bestått av Henrietta Modig Serrate, Robert Olesen, 
Magnus Carlberg, Helen Bengtsson, Michael Sjöö, Joakim Pohlman, Lavinia Strömberg, Carl-Olof 
Bengtsson och Peter Freij. Gruppstyrelsen har under året sammanträtt 11 gånger. År 2022 och 2021 
sammanträdde gruppstyrelsen 10 gånger. Ett ökat antal gruppmöten år 2023 förklaras av extrainsatta 
gruppstyrelsemöten för att hantera anställningen av ny politisk sekreterare och beslut om att stoppa 
nybyggnationen av sjukhus i Räppe. 

Förslag
Utöver på nästkommande sidor angivna budgetförslag, motioner, skrivelser och interpellationer har 
Socialdemokraterna under år 2023 haft egna yrkanden i många ärenden i regionens styrelser och nämnder.

Budget, internbudgetar och verksamhetsplaner
Socialdemokraterna la tillsammans med Vänsterpartiet i juni år 2023 fram ett förslag till budget för 
Region Kronoberg 2024. Förslaget avslogs av regionfullmäktige i juni. Under hösten fattade de olika 
nämnderna och styrelserna i Region Kronoberg beslut om verksamhetsplan och internbudget för år 2024. 

Motioner
Under år 2023 skickade Socialdemokraterna in 8 motioner till Region Kronoberg:
• Motion från (S) i Region Kronoberg – Antalet kronobergare i donationsregistret behöver öka 2023-12-27

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Inrätta ett näringspolitiskt råd i Kronoberg 2023-12-08

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Anställda ska inte tvingas ange papperslösa 2023-09-04

• Motion från (S) Region Kronoberg – Skrota bonus och satsa på lön 2023-08-23

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Återinför höjt OB-tillägg för alla som arbetar i dygnet-runt-verk-
samhet i vården 2023-06-20

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Starta offentligt driven vårdcentral i Älmhult 2023-04-26

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Avgiftsbefria fästingvaccination för barn 2023-04-13

• Motion från (S) i Region Kronoberg – Höj grundbemanningen i vården 2023-02-15

Skrivelser/nämndinitiativ 
Under år 2023 skickade Socialdemokraterna in 11 skrivelser till Region Kronoberg:
• Nämndinitiativ från (S) i Region Kronoberg – Gratis kollektivtrafik på julafton 2023 2023-12-15

• Nämndinitiativ från (S) i Region Kronoberg – Region Kronoberg utökar det regionala driftsanlaget till 
studieförbunden 2023-11-24

https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/12/Motion-fran-Socialdemokraterna-i-Region-Kronoberg-Antalet-kronobergare-i-donationsregistret-behover-oka-2023-12-27.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/12/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Inratta-ett-naringspolitiskt-rad-i-Kronoberg.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/09/Motion-fran-Socialdemokraterna-anstallda-ska-inte-tvingas-ange-papperslosa.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/09/Motion-om-att-skrota-bonusar-och-satsa-pa-lon.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/06/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Aterinfor-hojt-OB-tillagg-for-alla-som-arbetar-i-dygnet-runtverksamhet-i-varden-2023-06-20.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/06/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Aterinfor-hojt-OB-tillagg-for-alla-som-arbetar-i-dygnet-runtverksamhet-i-varden-2023-06-20.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/04/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Starta-offentligt-driven-vardcentral-i-Almhult-2023-04-26.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/04/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Avgiftsbefria-fastingvaccination-for-barn-2023-04-12.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Motion-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hoj-grundbemanningen-i-varden-2023-02-15.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/12/Namndinitiativ-fran-S-i-Region-Kronoberg-Gratis-kollektivtrafik-pa-julafton-2023.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Namndinitiativ-fran-S-i-Region-Kronoberg-Region-Kronoberg-utokar-det-regionala-driftsanlaget-till-studieforbunden-2023-11-24.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Namndinitiativ-fran-S-i-Region-Kronoberg-Region-Kronoberg-utokar-det-regionala-driftsanlaget-till-studieforbunden-2023-11-24.pdf
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• Nämndinitiativ från (S) i Region Kronoberg Utred patientsäkerheten på medicinkliniken på Ljungby 
lasarett samt återrapportera uppdraget om det nära och lokala ledarskapet 2023-11-07

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Förbättra regelverket för bidrag till ungdomsorganisationerna 
2023-04-28

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Utöka vårdplatskoordinatorernas tid 2023-03-29

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Öka antalet kuratorer på ungdomsmottagningen 2023-03-22

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Öka den lokala styrningen av Ljungby lasarett och Växjö lasarett 
2023-03-07

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Angeläget med diskussion om färdtjänstreglementet 2023-02-21

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Minskade statsbidrag till Grimslövs folkhögskola kräver ägar-
tillskott och skrivelse till regeringen 2023-01-26

• • Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Korta väntetiderna på ambulans 2023-01-18

• Skrivelse från (S) i Region Kronoberg – Bjud in till krissamtal för en fungerande akutklinik 2023-01-12

Interpellationer
Under 2023 skickade Socialdemokraterna in 21 interpellationer till regionfullmäktiges sammanträden. 
Utöver inskickade interpellationer ställdes frågor på nämnder, styrelser och ledamöternas frågestund 
på regionfullmäktige.

Interpellationer:
• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Prao i Region Kronobergs verksamhet 2023-12-18

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Riskerar Region Kronoberg att få minskat elstöd? 2023-11-15

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Hur ska mammografin i Region Kronoberg bli mer jämlik? 
2023-11-15

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Har Region Kronoberg hänvisat patienter till Mandometer-
klinikerna eller bekostat vård där? 2023-11-10

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Fler sommarjobb i Region Kronoberg 2023-11-08

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Information om fertilitetsbevarande kirurgi vid livmoder-
halscancer 2023-11-07

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – DPD-tester i Region Kronoberg 2023-11-01

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Pandemins konsekvenser på förlossningsvården 2023-10-18

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Hur arbetar Region Kronoberg för att säkerställa att verk-
samhet som finansieras med skattpengar inte bedrivs av kriminella gäng? 2023-10-03

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Kronoberg har lägst vaccinationstäckning av HPV-vaccin i 
hela Sverige. 2023-09-28

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Hur ser stödet ut för efterlevande vid suicid? 2023-09-26

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Säkra familjecentralen i Ljungby 2023-05-25

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Svårt att få dyslexidiagnos i Kronoberg 2023-03-20

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Lång väntetid på mammografi och cellprov 2023-03-08

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Tillgängligheten i vården sommaren 2023 2023-02-22

https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Namndinitiativ-fran-S-i-Region-Kronoberg-Utred-patientsakerheten-pa-medicinkliniken-pa-Ljungby-lasarett-samt-aterrapportera-uppdraget-om-det-nara-och-lokala-ledarskapet.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Namndinitiativ-fran-S-i-Region-Kronoberg-Utred-patientsakerheten-pa-medicinkliniken-pa-Ljungby-lasarett-samt-aterrapportera-uppdraget-om-det-nara-och-lokala-ledarskapet.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/05/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Forbattra-regelverket-for-bidrag-till-ungdomsorganisationerna-2023-04-28.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/05/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Forbattra-regelverket-for-bidrag-till-ungdomsorganisationerna-2023-04-28.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Utoka-vardplatskoordinatorernas-tid-2023-03-29.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Oka-antalet-kuratorer-pa-ungdomsmottagningen-2023-03-22.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Oka-den-lokala-styrningen-av-Ljungby-lasarett-och-Vaxjo-lasarett-2023-03-07.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Oka-den-lokala-styrningen-av-Ljungby-lasarett-och-Vaxjo-lasarett-2023-03-07.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Angelaget-med-diskussion-om-fardtjanstreglementet-2023-02-21.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Minskade-statsbidrag-till-Grimslovs-folkhogskola-kraver-agartillskott-2023-01-26.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Minskade-statsbidrag-till-Grimslovs-folkhogskola-kraver-agartillskott-2023-01-26.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Skrivelse-fran-Socialdemokraterna-Korta-vantetiderna-pa-ambulans-2023-01-18.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Skrivelse-fran-S-i-Region-Kronoberg-Bjud-in-till-krissamtal-for-en-fungerande-akutklinik-2023-01-12.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/12/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Prao-i-Region-Kronobergs-verksamhet-2023-12-18.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Riskerar-Region-Kronoberg-att-fa-minskat-elstod-2023-11-15.docx.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-ska-mammografin-i-Region-Kronoberg-bli-mer-jamlik-2023-11-15.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-ska-mammografin-i-Region-Kronoberg-bli-mer-jamlik-2023-11-15.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Har-Region-Kronoberg-hanvisat-patienter-till-Mandometerklinikerna-eller-beskostat-vard-dar-2023-11-10.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Har-Region-Kronoberg-hanvisat-patienter-till-Mandometerklinikerna-eller-beskostat-vard-dar-2023-11-10.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Fler-sommarjobb-i-Region-Kronoberg.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Information-om-fertilitetsbevarande-kirurgi-vid-livmoderhalscancer-2023-11-07.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Information-om-fertilitetsbevarande-kirurgi-vid-livmoderhalscancer-2023-11-07.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/11/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-DPD-tester-i-Region-Kronoberg.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/10/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Pandemins-konsekvenser-pa-forlossningsvarden-2023-10-18.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/10/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-arbetar-Region-Kronoberg-for-att-sakerstalla-att-verksamhet-som-finansieras-med-skattepengar-inte-bedrivs-av-kriminella-gang-2023-10-03.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/10/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-arbetar-Region-Kronoberg-for-att-sakerstalla-att-verksamhet-som-finansieras-med-skattepengar-inte-bedrivs-av-kriminella-gang-2023-10-03.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/09/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Kronoberg-har-lagst-vaccinationstackning-av-HPV-vaccin-i-hela-Sverige-2023-09-28.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/09/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Kronoberg-har-lagst-vaccinationstackning-av-HPV-vaccin-i-hela-Sverige-2023-09-28.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/09/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Hur-ser-stodet-ut-for-efterlevande-vid-suicid-2023-09-26.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/05/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Sakra-familjecentralen-i-Ljungby-2023-05-25.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Svart-att-fa-dyslexidiagnos-i-Kronoberg-2023-03-20.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/03/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Lang-vantetid-pa-mammografi-och-cellprov-2023-03-08.pdf
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• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Semester och bemanning av semesterperioder 2023 2023-02-22

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Det allvarliga läget i vården i Kronoberg 2023-02-21

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Hur påverkar läkemedelsbristen Region Kronoberg? 
2023-02-21

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Driftsstörningar i kollektivtrafikens betal- och biljettsystem 
2023-01-24

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Region Kronobergs kostnader för försenade fakturabetalningar 
2023-01-23

• Interpellation från (S) i Region Kronoberg – Vilka konsekvenser får försenat avtal om hyrpersonal för 
Region Kronoberg 2023-01-23

Verksamhetsbesök
Här nedan följer ett axplock av de besök och träffar som har gjorts under det gångna året. 
Besök på rättspsykiatriska kliniken, kirurgavdelningen på Centrallasarettet Växjö, akutkliniken i Växjö, 
och flera avdelningar på Lasarettet Ljungby. Besök på vårdcentralen Teleborg i Växjö, Serviceresor, 
kvinnokliniken i Växjö och röntgenavdelningen i Växjö. Studiebesök på hälsobiblioteket på Centrallasarettet 
Växjö och hos medicinska sekreterarna på Centrallasarettet Växjö. Verksamhetsbesök hos Ljungbys elevhälsa 
och vårdcentralen Achima care i Älmhult. Besök på vårdcentralen Kungshögen, vårdcentralen Sländan, 
filialen i Lidhult och vårdcentralen i Markaryd.
Studiebesök på Diakonicentrum i Växjö, Vetenskapshuset i Markaryd, Kök11 i Växjö och vid bygget av 
Fehmarn Bält-förbindelsen. Företagsbesök på SAAB/Combitech, Borox i Eneryda, SAAB i Risinge och 
transportföretagen. Besök på S:t Sigfrids folkhögskola, Grimslövs folkhögskola, gränspolisen i Växjö och 
på fabriken i Spanien som tillverkar de nya Krösatågen. Studieresa med regiongruppstyrelsen till Göteborg 
och Västra Götalandsregionen. Besök på Sahlgrenska universitetssjukhus, Högsbo närsjukhus, Göteborgs-
operan och byggnationen av Västlänken. 

Träffar med fackförbund
Under år 2023 har vi regelbundet träffat flera fackförbund i Region Kronoberg för samtal om arbetsmiljö 
och arbetsvillkor. Vi har exempelvis träffat Kommunal, IF metall, LO, SYLF (Sveriges yngre läkares förening), 
Vision, SRAT Logopederna, Tjänstetandläkarna, 6F (Fackförbund i samverkan) och Vårdförbundet. 

Träffar med patientföreningar
Under år 2023 har vi träffat flera patientföreningar i Region Kronoberg för samtal. Vi har exempelvis 
träffat ProLiv Kronoberg (patientförening för prostatacancer) och Reumatikerförbundet Kronoberg. 

Socialdemokraterna i Region Kronoberg i media
Under 2023 har Socialdemokraterna i Region Kronoberg och våra förslag synts i media över 140 gånger. 
Som referens var den motsvarande siffran år 2021 också 140 gånger. År 2022 syntes våra förslag i media 
210 gånger, men då var det också valår. 

Regionnytt
Socialdemokraterna i Region Kronobergs nyhetsbrev Regionnytt har under 2023 utgetts 9 gånger. 
I Regionnytt sammanfattas månaden som gått (med undantag för juni, juli, augusti och september som 
sammanfattades i ett gemensamt Regionnytt). Regionnytt läggs upp på Socialdemokraterna i Kronobergs 
hemsida och sociala medier.

https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Semester-och-bemanning-av-semesterperioder-2023-2023-02-22.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Det-allvarliga-laget-i-varden-i-Kronoberg-2023-02-21.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-paverkar-lakemedelsbristen-Region-Kronoberg-2023-02-21.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/02/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-Hur-paverkar-lakemedelsbristen-Region-Kronoberg-2023-02-21.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Driftsstorningar-i-kollektivtrafikens-betal-och-biljettsystem-2023-01-24.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Driftsstorningar-i-kollektivtrafikens-betal-och-biljettsystem-2023-01-24.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Region-Kronobergs-kostnader-for-forsenade-fakturabetalningar-2023-01-23.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Region-Kronobergs-kostnader-for-forsenade-fakturabetalningar-2023-01-23.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Vilka-konsekvenser-far-forsenat-avtal-om-hyrpersonal-for-Region-Kronoberg-2023-01-23.pdf
https://www.skronoberg.se/wp-content/uploads/2023/01/Interpellation-fran-S-i-Region-Kronoberg-–-Vilka-konsekvenser-far-forsenat-avtal-om-hyrpersonal-for-Region-Kronoberg-2023-01-23.pdf
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ETT TUFFT FÖRSTA ÅR PÅ MANDATPERIODEN 
Året 2023 är det första helåret på den nya mandatperioden, med våra nytillträdda nämnder och gruppledare. 
År 2023 kan sammanfattas som ett tufft år. Sverige står inför den tuffaste ekonomiska utmaningen sedan 
1990-talet med lågkonjunktur och ökade kostnader. Det drastiskt förändrade ekonomiska läget gjorde att 
beslutet om ett nytt sjukhus i Räppe revs upp i början av sommaren. Det var ett tufft beslut där vi social-
demokrater både långsiktigt och kvalitetsmässigt fortfarande tror att det vore både bättre och enklare att 
bygga ett nytt lasarett än att renovera Centrallasarettet i Växjö. 

Redan i början av året blev det tydligt med de stora ekonomiska utmaningar som hälso- och sjukvårds-
nämnden står inför. Region Kronoberg är långt ifrån ensamma och nästintill alla regioner vittnar om 
tuff ekonomisk situation för sjukvården. I september presenterade den moderatledda regeringen och 
Sverigedemokraterna sitt budgetförslag för 2024. Budgetförslaget är ett svek mot landets regioner och 
sjukvården. Som ett steg i det svåra ekonomiska läget påbörjade Region Kronoberg tillsammans med andra 
regioner arbetet med att bli hyroberoende. Det första steget innebär att bli hyroberoende av sjuksköterskor 
och konsekvenserna på exempelvis medicinkliniken på Lasarettet Ljungby blev stora. 

Den största regionalpolitiska frågan de senaste åren har varit och fortsätter vara hur vi ska lyckas med 
kompetensförsörjningen inom hälso- och sjukvården. Dåliga arbetsvillkor och tuff arbetsmiljö har gjort det 
oerhört svårt att rekrytera och behålla personal. Aldrig har det varit så här tufft. Problemet är inte unikt för 
Region Kronoberg utan genomgående för hela landet. 

Under detta mycket tuffa år har Socialdemokraterna varit en stark och konstruktiv opposition. Vi har 
lämnat in flera skrivelser, nämndinitiativ, motioner och yrkanden för att försöka förbättra det rådande 
läget. Tyvärr så är vi i opposition och högerstyret ger oss inte alltid gehör för våra förslag, men det märks 
att vi kan påverka dagordningen och sätta press. 

Inför år 2024 kommer situationen förmodligen fortsatt vara tuff. Vi socialdemokrater i Region Kronoberg 
kommer fortsätta vara en aktiv, stark och konstruktiv opposition. 

Växjö 2024-01-29

Henrietta Modig Serrate Robert Olesen Magnus Carlberg

Joakim Pohlman  Lavinia Strömberg Peter Freij

Michael Sjöö  Carl-Olof Bengtsson Helen Bengtsson
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Stiftsgruppens berättelse
2023 års stiftsverksamhet har till stora delar haft fokus på klimatfrågor, något som startades upp 
under 2022. 4 sammanträden har genomförts under året varav ett varit utlokaliserat till Oskarshamn. 
Vi har fortfarande digitala gruppmöten, vilket medger att många fler har möjlighet att närvara. 
Vi har också ett kort gruppmöte samma morgon som fullmäktige äger rum. 

Ett arbete med stiftets strategi för framtiden har påbörjats under 2023 och kommer vara ett större 
arbete under 2024.

Medlemsutvecklingen går fortfarande åt fel håll, vad det kommer att innebära för svenska kyrkans 
verksamhet, blir nya utmaningar för oss att ta tag i. Det kommer med all säkerhet påverka det diakonala 
arbetet, ett arbete som har fått en allt mer viktig roll i vårt samhälle då det som händer i vår omvärld 
också påverkar människor i Sverige. 

Stiftets uppdrag att omhänderta vårt kulturarv blir allt mer närvarande. Hur ska vi klara uppdraget?
Kyrkoantikvariska ersättningar och kulturarvets bevarande är stor och komplicerad fråga. Det är svårt 
att få de ekonomiska medlen från staten att räcka till allt som behöver göras. Här behöver det ageras 
för att öka resurserna från staten.

Med Guds rika välsignelse
Stiftsfullmäktigegruppen /gm
Marie Johansson Gruppledare
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Europaparlamentsgruppens berättelse
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Socialdemokraterna i Europaparlamentet har under året fortsatt det viktiga arbetet med att säkerställa 
stöd till Ukraina efter Rysslands illegala invasion av Ukraina. Vi har arbetat för lagstiftning som stärker 
Europas arbetstagare, jämställdhet mellan kvinnor och män, demokrati och rättsstatsprincipen samt 
åtgärder för en rättvis grön omställning. Socialdemokraterna har infriat flera viktiga vallöften från 
EU-valet 2019 och nu blickar vi framåt mot en intensiv valrörelse där vi ska öka vårt inflytande 
i Europaparlamentet.

Mycket tyder på att Europavalet den nionde juni 2024 kommer vara helt annorlunda mot tidigare val. 
Svenska folket pressas av flera kriser och en rekordhög andel anser att Sverige går i fel riktning. 
Ekonomisk och fysisk otrygghet präglar vardagen för många människor. Det rasar ett krig i vårt 
närområde, farliga ledare och rörelser gör världen alltmer osäker. Nu mobiliserar krafter som vill 
ställa grupp mot grupp och slita isär den svenska och europeiska sammanhållningen.

I en farlig omvärld vill vi socialdemokrater att EU ska fortsätta stå för stabilitet, säkerhet och styrka. 
Vi ska stå upp för svenska folkets intressen i Europa, ta tillbaka den demokratiska kontrollen över 
samhället, stoppa våldet och den gränsöverskridande arbetslivskriminaliteten. 

Vi behöver mer sammanhållning och samarbete mellan medlemsländer, inte mindre. 
Det är därför vi behöver fler svenska socialdemokrater i Europaparlamentet, som står upp 
för svenska folkets trygghet och ekonomiska intressen i EU.
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Utvecklingsplan 2023–2026

1 INLEDNING 
Utvecklingsplanen sträcker sig över verksamhetsåren 2023-2026 och uttrycker distriktskongressens uppdrag 
till distriktsstyrelsen för att utveckla Kronobergs socialdemokratiska partidistrikt politiskt, organisatoriskt och 
kommunikativt. De årliga verksamhetsplanerna för 2023, 2024, 2025 och 2026 utgår från de målsättningar 
och prioriteringar som återfinns i utvecklingsplanen. Det övergripandet målet med utvecklingsplanen är att 
stärka partidistriktet och dess arbetarekommuner och därmed bidra till framtida valsegrar. 

2 POLITIKUTVECKLING  
2.1 Politiken utvecklas genom folkrörelsen
Ett av socialdemokratins främsta framgångsrecept har alltid varit dess tilltro till folkrörelsens idéutvecklande 
potential. Att genom partiorganisationen kunna påverka samhällsutvecklingen är en avgörande anledning till 
att människor engagerar sig i vårt parti. När vårt partis politik utgår från våra medlemmar och våra grund-
organisationer skapas en delaktighet och ett ägandeskap kring den. På så sätt blir också medlemmarna bättre 
budbärare av vår politik. Därför behöver vi under planperioden vitalisera det politiska samtalet inom vårt parti.

Målsättningar
• Övergripande: Partidistriktet ska under planperioden verka för att fler allmänpolitiska samtal förs 
 inom partiorganisationen.

  o Delmål: Partidistriktet ska erbjuda arbetarekommuner och s-föreningar metodik och mallar 
   för goda politiska samtal.

  o Delmål: Partidistriktet ska stimulera nätverksträffar mellan socialdemokratiska gruppledare 
   i olika nämnder och styrelser.

2.2 Digital interndemokrati
Ett positivt utfall från corona-pandemin var att vi lärde oss att nyttja digitala metoder i vårt interna parti-
arbete. Digitaliseringen av vår interndemokrati möjliggör för medlemmar från länets alla delar att diskutera 
politik utan att behöva förflytta sig rent fysiskt. För partidistriktet innebär den också ett effektivt sätt att 
arrangera möten på. De digitala mötena kan inte ersätta de politiska samtal som förs i en föreningslokal 
eller på en kursgård, men de kan vara ett sätt för fler att odla sitt politiska engagemang.

Målsättningar
• Övergripande: Partidistriktet ska under planperioden använda digitala forum för att diskutera 
 aktuella politiska ämnen direkt med medlemmarna. 

  o Delmål: Partidistriktet ska anordna och bjuda in medlemmar till digitala rådslag för att diskutera 
   olika regionpolitiska teman. Dessa ska lägga grunden för den regionala politik som partidistriktet 
   går till val på 2026.

  o Delmål: Partidistriktet ska anordna och bjuda in medlemmar till digitala seminarium för att ge 
   medlemmarna möjlighet att lära sig mer och diskutera aktuella nationella och/eller internationella 
   politiska frågor.

Beslutad vid distriktskongressen 2023.
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2.3 Valprogram
Den politik Socialdemokraterna i Kronoberg går till val på 2026 manifesteras i vårt valprogram. 
Utformandet av valprogrammet blir kulmen på den politikutvecklande process som skett i partidistriktet 
under planperioden.

Målsättningar
• Övergripande: Distriktskongress, eller motsvarande, ska inför de allmänna valen 2026 anta ett regionalt 
 valprogram som Socialdemokraterna i Kronoberg går till val på.

  o Delmål: Distriktsstyrelsens ska under planperioden utse en arbetsgrupp som tar fram förslag 
   på valprogram med utgångspunkt i de regionala rådslagen.

3. ORGANISATIONSUTVECKLING

3.1 Medlemsutveckling
Vårt partis förmåga att påverka samhällsutvecklingen bygger på att vi är många medlemmar som bär partiet. 
Att vi blir fler medlemmar är därför en ödesfråga för oss och därför behöver fler få frågan om att teckna 
medlemskap i partiet. Den gångna planperioden visar oss dock att värvning bara är en del i en hållbar 
medlemsutveckling. Medlemsvård av befintliga medlemmar, ett gott välkomnande av nya och en inkluderande 
verksamhet är oerhört viktigt för att den enskilde medlemmen ska fortsätta att betala sin medlemsavgift 
och förbli just medlem. Kommande planperiod behöver därför partidistriktet göra insatser kopplade till 
nyvärvning, medlemsvård och återvärvning. 

Målsättningar
• Övergripande: Partidistriktet ska vara minst 2000 medlemmar den sista december 2026. Det innebär 
 att antalet medlemmar i partidistriktet i genomsnitt behöver öka med 75 personer per år.

  o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden ta initiativ till medlemsvärvartävlingar. 

• Övergripande: Andelen medlemmar som betalat sin medlemsavgift ska den sista december 2026 
 vara minst 95 procent. 

  o Delmål: Under planperioden ska partidistriktet, tillsammans med arbetarekommunerna, 
   arrangera distriktsövergripande återvärvningstillfällen då medlemmar som ej betalat sin 
   medlemsavgift kontaktas.

3.2 Studier
Studieverksamheten fyller flera viktiga funktioner för partiets utveckling. Dels ger de medlemskapet ett 
mervärde för den enskilde medlemmen, dels stärker de partiet i form av att vi får skolade medlemmar och 
företrädare som känner sig trygga i vår ideologi och organisation. Partiets medlemsutbildningar ges i form 
av tre steg-utbildningar, där arbetarekommunen ansvarar för steg 1, partidistriktet för steg 2 och parti-
styrelsen för steg 3. Utmaningen för partidistriktet kommande planperiod blir att möjliggöra föra alla 
medlemmar, oavsett vilken arbetarekommun man tillhör, att gå alla steg i medlemsutbildningen. Förutom 
att kontinuerligt erbjuda medlemsutbildningen steg 2 ställer det krav på partidistriktet att samordna arbetare-
kommunerna i att erbjuda steg 1, samt på att bygga upp rutiner för dokumentation och registrering av 
medlemmars genomförda utbildningar.

Utöver medlemsutbildningar behöver vi i vårt parti även utbilda och fostra våra nuvarande och framtida 
ledare. Därför behöver partidistrikt och arbetarekommuner under planperioden anordna ledarskaps-
utbildningar och andra former av spetsutbildningar. Detta görs med fördel i samverkan med andra 
partidistrikt.
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 Målsättningar
• Övergripande: Alla medlemmar ska ha möjligheten att gå medlemsutbildningens tre steg. 

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden göra insatser för att samordna arbetarekommunerna 
  i att erbjuda medlemmar medlemsutbildningen steg 1.

 o Delmål: Partidistriktet ska anordna medlemsutbildning steg 2 vid två tillfällen varje verksamhetsår.

 o Delmål: Partidistriktet ska upprätta och underhålla rutiner för dokumentation och registrering 
  av genomförda utbildningar.

 o Delmål: Under planperioden ska fler kurshandledare och cirkelledare utbildas.

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden upprätta och underhålla ett register över utbildade 
  kurshandledare och cirkelledare.

• Övergripande: Partidistriktet ska stärka och utbilda olika ledande funktioner inom partiet.

 o Delmål: Partidistriktet ska i slutet av planperioden genomföra en omfattande utbildningssatsning 
  på framtida lokala ledare.

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden anordna olika former av spetsutbildningar utifrån 
  de behov som finns i arbetarekommunerna.

3.3 Facklig-politisk samverkan
Relationen mellan socialdemokratins politiska och fackliga del, det vill säga mellan partiet och LO 
och dess medlemsförbund, har stor betydelse för partiets utveckling och identitet. Den stärker oss såväl 
organisatoriskt som politiskt. Vår facklig-politiska samverkan får dock inte tas för given, utan måste 
ständigt underhållas och utvecklas. Därför måste partidistriktet jobba långsiktigt och strategiskt utifrån en 
särskild facklig-politisk handlingsplan. Partidistriktets fackliga utskott kommer under planperioden fortsatt 
vara ett viktigt organ för dialog och koordinering mellan partidistriktet och den fackliga rörelsen i Kronoberg.

Målsättningar
• Övergripande: Samverkan mellan partidistriktet och arbetarekommunerna och den fackliga rörelsen 
 ska stärkas.

 o Delmål: Partidistriktet ska anta en uppdaterad facklig-politisk handlingsplan för planperioden 
  och arbeta utifrån den.

 o Delmål: Partidistriktet ska ha ett fackligt utskott som sammanträder minst tre gånger varje 
  verksamhetsår.

3.4 Internationell verksamhet 
I en omvärld som präglas av instabilitet och kriser, samtidigt som den högerkonservativa regeringen kraftigt 
minskar Sveriges ambitioner i biståndspolitiken, behöver arbetarrörelsen svara upp med ett ökat engagemang 
för internationell solidaritet och samarbete. Partidistriktet kommer under planerperioden därför att sträva 
efter att öka sitt internationella engagemang. 

Målsättningar
• Övergripande: Partidistriktet ska ha ett internationellt engagemang och ett utbyte med 
 systerorganisationer i andra länder.

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden ha ett internationellt utvecklingsprojekt 
  i samverkan med Olof Palmes internationella center.

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden arbeta för att utveckla samarbeten med 
  europeiska systerpartier.
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4. KOMMUNIKATIONSUTVECKLING

4.1 Strategisk kommunikation
Genom ett långsiktigt strategiskt arbete med kommunikationen har vi goda möjligheter att nå ut med våra 
budskap. Partidistriktet fyller en viktig roll som ett stöd i arbetarekommunernas externa kommunikation 
och har även en koordinerande roll i den länsövergripande opinionsbildningen. Opinionsbildningen mellan 
den kommunala, regionala och nationella politiska nivån behöver följa en röd tråd och för att uppnå det är 
partidistriktets samordnande funktion viktig. 

Målsättningar
• Övergripande: Under planperioden ska partidistriktet arbeta långsiktigt och strategiskt med 
 sin kommunikation. 

 o Delmål: Distriktsstyrelsen ska anta en kommunikationsstrategi som partidistriktet har som grund 
  i sitt kommunikativa arbete.

 o Delmål: Under planperioden erbjuda våra mest framträdande företrädare utbildning i mediehantering.

4.2 Samtalet i centrum
Genom vår folkrörelse har vi goda möjligheter att kommunicera direkt med medborgarna i en omfattning 
som andra partier inte har. Den potential som samtal ansikte mot ansikte har i att skapa förtroende för vårt 
parti och föra fram våra budskap är oerhört stor. Dörrknackning har varit en prioriterad kampanjmetod 
för partiet de senaste valrörelserna. Erfarenheten är dock att vanan och färdigheten i att föra samtal med 
väljare behöver upprätthållas mellan valen. Och den upprätthålls bäst genom praktik. Därför måste vi vara 
aktiva i vårt utåtriktade arbete även under mellanvalsperioden. 

Målsättningar
• Övergripande: Bedriva samtalskampanj under hela mandatperioden.

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden initiera kampanjer kopplade till aktuella 
  politiska frågor.

 o Delmål: Partidistriktet ska stötta arbetarekommunerna i att implementera verktyg och metoder 
  för ett effektivare kampanjarbete.

4.3 Sociala medier
En av planperiodens stora kommunikativa utmaningar för vår rörelse kommer vara att på allvar utmana de 
högernationalistiska krafternas grepp om sociala medier. Det sociala medielandskapet är föränderligt och 
den som där vill kommunicera effektivt behöver ständigt bevaka och följa utvecklingen. Samtidigt  finns 
det i sociala medier en stor potential i att kommunicera direkt och målgruppsanpassat med olika väljargrupper.

Målsättningar
• Övergripande: Partidistriktet ska under planperioden öka sin räckvidd och närvaro i sociala medier.

 o Delmål: Distriktsstyrelsen ska anta en plan för partidistriktets aktivitet på sociala medier. 

 o Delmål: Partidistriktet ska under planperioden erbjuda digitalt ansvariga i arbetarekommunerna 
  utbildning i digital kommunikation.
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Förslag till verksamhetsplan 2024
Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 
att fastställa förslag till verksamhetsplan 2024. 

1. INLEDNING 
Verksamhetsplanens struktur och målsättningar utgår från den av distriktskongressen antagna utvecklings-
planen för 2023-2026. Verksamhetsplanen uttrycker de av utvecklingsplanens mål som distriktskongressen 
uppdrar åt distriktsstyrelsen att arbeta särskilt med under verksamhetsåret.

2. POLITIKUTVECKLING

2.1 Politiken utvecklas genom folkrörelsen 
Politikutvecklingen behöver vara som mest intensiv och levande i början av mandatperioden, för att sedan 
konkretiseras och mynna ut i ett valprogram inför valrörelsen. Vår politik ska utgå från medlemmarna 
och från våra grundorganisationer. Att stimulera det allmänpolitiska samtalet i arbetarekommuner och 
s-föreningar har därför identifierats som ett prioriterat mål i utvecklingsplanen. Motioner antagna på tidigare 
distriktskongresser har dessutom påtalat ett behov att öka utbytet mellan socialdemokratiska gruppledare i 
kommunala nämnder. Detta kan bidra till såväl politikutveckling som en mer enhetlig socialdemokratiska 
kommunpolitik i länet. 

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret erbjuda arbetarekommuner och s-föreningar metodik 
 och mallar för goda politiska samtal.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret stimulera nätverksträffar mellan socialdemokratiska 
 gruppledare i olika nämnder och styrelser.

• Partidistriktet ska under året initiera politikutvecklingsgrupper i vilka ett arbete ska startas för 
 att utmynna i ett valprogram inför valet 2026.

• Partidistriktet ska tillsammans med arbetarekommunerna under året erbjuda ett program med 
 digitala tema-möten för medlemmarna.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anordna och bjuda in medlemmar till digitala seminarium 
 för att ge medlemmarna möjlighet att lära sig mer och diskutera aktuella nationella och/eller 
 internationella politiska frågor.

2.2 Digital interndemokrati
Utvecklingsplanen identifierar digitaliseringen som en möjlighet för fler att delta i partidistriktets 
politikutveckling. Under 2024 kommer partidistriktet att fortsätta utnyttja digitala metoder för att 
erbjuda medlemmar forum för politiskt engagemang.
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3. ORGANISATIONSUTVECKLING 

3.1 Medlemsutveckling 
Partidistriktet ska vara minst 2000 medlemmar den sista december 2026. Det innebär att satsningar på 
medlemsvärvning och medlemsvård behöver göras kontinuerligt, varje år. Under 2024 har partidistriktet 
delmål och aktiviteter inplanerade för att uppnå det långsiktiga målet.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret initiera medlemsvärvartävlingar.

• Under verksamhetsåret ska partidistriktet, tillsammans med arbetarekommunerna, arrangera minst 
 ett distriktsövergripande återvärvningstillfälle då medlemmar som ej betalat sin medlemsavgift kontaktas.

• Partidistriktet och arbetarekommunerna ska under verksamhetsåret värva minst 200 personer till partiet.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret nettoöka med minst 75 medlemmar.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret ta initiativ till en strategi om hur partiet i Kronoberg ska 
 kunna växa.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret göra insatser för att samordna arbetarekommunerna 
 i att erbjuda medlemmar medlemsutbildningen steg 1.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anordna medlemsutbildning steg 2 vid två tillfällen.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret starta arbetet för att under 2025 erbjuda en ny ledarutbildning.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret verka för att fler kurshandledare och cirkelledare utbildas.

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret underhålla registret över utbildade kurshandledare 
 och cirkelledare.

3.2 Studier
Då partiet värvat många nya medlemmar är behovet av medlemsutbildningar särskilt stort. Under verksam-
hetsåret behöver partidistriktet satsa på att erbjuda medlemmarna grundläggande utbildning, men också på 
att utbilda fler kurshandledare.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret anta en uppdaterad facklig-politisk handlingsplan för 
 planperioden och arbeta utifrån den.

• Partidistriktets fackliga utskott ska sammanträda minst tre gånger under verksamhetsåret.

3.3 Facklig-politisk samverkan
Partidistriktets verksamhet inom det facklig-politiska området fastställs i en särskild facklig-politisk handlings-
plan. Partidistriktets fackliga utskott och distriktsstyrelsen ska under året uppdatera den handlingsplan som 
antogs 2023 och därefter jobba efter den nya versionen. Det fackliga utskottet ska sammanträda kontinuerligt 
för att följa upp arbetet med planen samt diskutera aktuella politiska och organisatoriska frågor.
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3.4 Internationell verksamhet 
Utvecklingsplanen uttrycker en höjd ambition beträffande partidistriktets internationella engagemang. 
Under föregående planperiod har ett arbete initierats för att involvera partidistriktet i ett internationellt 
projekt tillsammans med andra partidistrikt. Under 2024 behöver det arbetet tas vidare i partnerskap med 
Olof Palmes internationella center.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret vara med och utveckla det projekt som påbörjats i samverkan 
 med Olof Palmes internationella center.

Målsättningar under 2024

• Distriktsstyrelsen ska anta en kommunikationsstrategi som partidistriktet har som grund i sitt 
 kommunikativa arbete.

• Partidistriktet ska sätta samman en kommunikationsutbildning att erbjuda våra främsta företrädare 
 i arbetarekommunerna.

4. KOMMUNIKATIONSUTVECKLING

4.1 Strategisk kommunikation

Partidistriktet fyller en viktig roll som ett stöd i arbetarekommunernas externa kommunikation och har 
även en koordinerande roll i den länsövergripande opinionsbildningen. Opinionsbildningen mellan den 
kommunala, regionala och nationella politiska nivån behöver följa en röd tråd och för att uppnå det är 
partidistriktets samordnande funktion viktig. Enligt utvecklingsplanen ska partidistriktets kommunikativa 
arbete utgå från en av distriktsstyrelsen antagen kommunikationsstrategi.

Målsättningar under 2024

• Partidistriktet ska under verksamhetsåret initiera kampanjer kopplade till aktuella politiska frågor.

Målsättningar under 2024

• Distriktsstyrelsen ska anta en plan för partidistriktets aktivitet på sociala medier.

• Partidistriktet ska anordna och bjuda in digitalt ansvariga i arbetarekommunerna till en utbildning 
 i digital kommunikation. 

4.2 Samtalet i centrum
Valanalysen visade att färdigheten att föra samtal behöver underhållas under hela mandatperioden. 
Det är viktigt att vi under året håller igång det utåtriktade arbetet och för politiska samtal med väljarna. 

4.3 Sociala medier
Partidistriktets aktivitet på sociala medier utgår från en av distriktsstyrelsen antagen plan. Planen fastslår 
målsättningar och strategier för partidistriktets närvaro på sociala medier. Det är också viktigt att arbetare-
kommunerna är aktiva och arbetar strategiskt med sociala medier, varför utbildning av digitalt ansvariga är 
något som partidistriktet vill satsa på under året.
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Regler för ombudsfördelning inför 
kommande distriktskongress

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen att besluta:

Att ombudstaket till distriktskongressen 2025 fortsatt ska vara 149 ombud.

Att varje arbetarekommun har fem grundombud till distriktskongressen.
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Motioner
Motion 1 Motion till distriktskongressen om barn och unga med språkutvecklingssvårigheter 
 ges möjlighet till utredning och behandling av logoped 

Motion 2 Motion om socialt företagandes möjligheter att utvecklas

Motion 3 Motion till distriktskongressen om avvänjningsprogram för unga drogmissbrukare

Motion 4 Motion till distriktskongressen om att arbeta förebyggande mot droger för barn 
 och unga

Motion 5 Motion om att AFS 2015:4 ska bli lag på samma sätt som diskrimineringslagen. 
 Om inte lag så inför sanktioner, konsekvenser.

Motion 6 En motionsdatabas inom (S) dit alla motioner till AK och Distrikt ska skickas för 
 att sprida det goda arbete som utförs inom S-föreningar och bland medlemmar

Motion 7 Motion om att återinföra kostnadsfria tyngdtäcken i Region Kronoberg 

Motion 8 Hjälp vid livets slut 

Motion 9 Förbättra suicidvården och förebygg suicid

Motion 10 Nationellt stödprogram för bortförda barn som lyckas återvända 

Motion 11 Stöd till anhöriga till gängkriminella 

Motion 12 Avgiftsfria toaletter

Motion 13 Ekonomiskt våld mot kvinnor

Motion 14 Gratis kollektivtrafik för pensionärer under lågtrafik

Motion 15 Hur skall välfärden tryggas?

Motion 16 Förskoleklass anpassat för alla
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Motion 1

Motion till distriktskongressen om barn och unga med språkutvecklingssvårigheter 
ges möjlighet till utredning och behandling av logoped 

2019 skrev samtliga åtta kommuner en skrivelse till Region Kronoberg om behovet av utredning 
och behandling av logoped för elever mellan 6–17 år.

Lagen är tydlig, regionerna har ansvaret för utredning och behandling av barn och unga med språk-
svårigheter. Detta är dock inget som Region Kronoberg följer. Regionens tjänstemän svävar på svaret 
och säger att lagen är otydlig.

En utredning är klar om logopeders ansvarsområde är gjord. Dock har denna inte lyfts fram till 
politisk beredning.

Konkret innebär detta att barn/elever ifrån förskoleklass – 9 samt gymnasiet åk 1–3 inte bereds 
möjlighet till varken utredning eller behandling för språkutvecklingssvårigheter.

Så här kan vi inte ha det. Nu är regionen anmäld till DO av en familj, vilket borde få det borgerliga 
styret att agera, men så är inte fallet.

Jag yrkar

- Att regionens företrädare arbetar för att logopedinsatser för barn/elever med 
 språkutvecklingsproblematik bereds utredning och behandling i alla länets åtta kommuner.

Ljungby 2023-11-02
Anne Karlsson 
Ljungby Arbetarekommun

Yttrande från Arbetarekommunen
Motionen behandlad på medlemsmöte 20231123 och beslutade att antas som arbetarekommunens 
egen och sänds till distriktet att avhandlas på Kronobergs distriktskongress.

Distriktsstyrelsens svar motion 1:
Ansvaret för utredning och behandling av barn och unga med språksvårigheter åligger regionen. 
Det saknas lagstöd för att neka skolbarn diagnosticering och behandling för språkstörning och istället 
hänvisa till kommunerna. Att inte få diagnos och behandling för sin språkstörning kan få stora konsekvenser 
för den enskilde, framförallt ökade risker att stå utanför samhället och svårigheter att skapa vänskaps- och 
kärleksrelationer, det slår Socialstyrelsen fast. Därför är det av vikt att inte regionen försöker lämna ifrån  
sig ett ansvar man har utan istället fokuserar på att möta fler unga kronobergares behov av diagnosticering 
och behandling för sin språkstörning.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen.

Distriktsstyrelsens föredragande: Magnus Carlberg
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Motion 2

Motion om socialt företagandes möjligheter att utvecklas

Sociala entreprenörer och innovationer är en viktig del bl.a i Sveriges arbetsmarknadspolitik för 
personer som av olika anledningar står utanför arbetsmarknaden. Personer som kanske aldrig 
kommit ut på arbetsmarknaden har fått ett jobb genom sociala företag. Civilsamhället är en viktig 
aktör i utvecklandet av välfärden. Socialdemokraterna har vid sin tid i regeringsställning tagit flera 
viktiga initiativ för både långtidsarbetslösa och sociala företag. I opposition har riksdagsledamot 
Tomas Eneroth uppmärksammat förra årets motion till DS, att den nationella strategin för socialt 
företagande skall revideras. 2023/24:795 av Tomas Eneroth (S).

Arbetsförmedlingen har upphandlat arbetet med att få långtidsarbetslösa ut på arbetsmarknaden.  
Rusta och matcha 2.0 och bolaget Arkus har bl.a 49 platser i Ljungby. För Ljungbys del innebär 
det att kommunens två sociala företag nödsakats säga upp arbetstränande eftersom de tidigare ifrån 
Arbetsförmedlingen medel för hanledartjänster nu utbetalas till Arkus. Sociala företag erbjuds praktik- 
och arbetsträningsplatser, dock utan handledarbidrag, uppger en person ifrån ett socialt företag.

Detta riskerar att sociala företag inte längre har förutsättningar att driva sina företag. De som är 
anställda sägs nu upp.  Bla. har Slussen i Lagan genom åren fått 70 långtidsarbetslösa personer i 
arbete på reguljär arbetsmarknad. Att arbeta med målgruppen är svårt och tar ofta lång tid. 
Denna målgrupp behöver trygghet och tid för att lyckas. Handledning är en viktig förutsättning 
för att lyckas. De är inte hjälpta av att vara föremål på en marknad där kapitalet skall styra.

Jag yrkar att: 

- riksdagsledamöterna arbetar för att sociala företag ges bättre ekonomiska förutsättningar, 
 bl.a handledarersättning för långtidsarbetslösa ska tillfalla sociala företaget och inte privata bolag.

Lagan 2022-11-02
Anne Karlsson   
Ljungby Arbetarekommun

Yttrande från Arbetarekommunen
Motionen behandlad på medlemsmöte 20231123 och beslutade att antas som arbetarekommunens
egen och sänds till distriktet att avhandlas på Kronobergs distriktskongress.

Distriktsstyrelsens svar motion 2:
Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning och tycker att sociala företag fyller en viktig funktion 
att få människor som har svårt att nå den reguljära arbetsmarknaden får en bra möjlighet att komma 
i sysselsättning, men då krävs också bra och långsiktiga förutsättningar. Distriktsstyrelsen yrkar bifall 
till motionen.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen.

Distriktsstyrelsens föredragande: Robert Olesen
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Motion 3

Motion till distriktskongressen om avvänjningsprogram för unga drogmissbrukare

För personer med beroendeproblematik har kommun och region ett gemensamt ansvar för behandling 
och olika sorters stöd till både person och ibland innefattas hela familjen i behandlingen.

Det är oerhört viktigt att tidigt stoppa ett missbruk, konsekvenserna kan annars bli stora både vad 
gäller samhällsekonomiskt och en personlig tragedi.

I vår region erbjuds unga drogberoende personer ett haschavvänjningsprogram (HAP). Programmet är 
under 6–8 veckor och skall innehålla minst 18 sessioner. Programmet ”syftar till att påverka tankemönster 
och därigenom få individen att avsluta sitt skadliga bruk av cannabis, samt främja psykisk hälsa och social 
kompetens”. Inslag av KBT, motiverande samtal och återfallsprevention ingår i programmet.  
Nationella vård- och insatsprogram (vardochinsats.se) 

Idag använder unga en hel del blandade droger, amfetamin, kokain, läkemedel, osv. 

Det innebär att haschavänjningsprogrammet inte är tillräckligt program för att arbeta preventivt mot 
droger. Finner att det saknas evidensbaserad kunskap om drogavvänjning för unga människor. Det är 
därför av största vikt att regionens företrädare arbetar för att bättre behandlingsmetoder skall komma 
till stånd i Region Kronoberg.

Yrkande: 

- Att regionens företrädare arbetar för att erbjuda olika behandlingsmetoder vad gäller 
 avvänjningsprogram för unga personer i Region Kronoberg

Ljungby 2023-11-02
Anne Karlsson 
Ljungby Arbetarekommun

Yttrande från Arbetarekommunen
Motionen behandlad på medlemsmöte 20231123 och beslutade att antas som arbetarekommunens 
egen och sänds till distriktet att avhandlas på Kronobergs distriktskongress.

Distriktsstyrelsens svar motion 3:
Distriktsstyrelsen vill börja med att tacka motionären för en viktig motion och vi har stor respekt för 
motionärens engagemang och kunnande i frågan. Frågan rör en grupp där det finns ett stort delat ansvar 
tillsammans med kommunerna. 
Exakt vilka eller hur många olika behandlingsmetoder som används i regionen är dock professionens 
uppgift att bedöma och besluta om baserat på medicinsk evidens. De förtroendevalda i regionen har 
dock ett stort ansvar att fördela resurser så att den medicinska personalen har goda möjligheter att hålla 
sig uppdaterade om den senaste forskningen och nya och olika behandlingsmetoder för att vi ska kunna 
erbjuda den bästa vården inom alla områden till våra kronobergare.  
En start för regionens förtroendevalda kan var att börja med att utreda hur det ser ut på området och hur 
samarbetet fungerar med kommunerna för att sedan ta reda på vad som är nästa steg att gå vidare med så 
att vi säkerhetsställer en god vård och tillräckliga resurser.
Med anledning av ovanstående anser styrelsen att motionen bör anses besvarad.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att motionen ska anses besvarad.

Distriktsstyrelsens föredragande: Henrietta Modig Serrate

https://www.vardochinsats.se/missbruk-och-beroende/behandling-och-stoed/haschavvaenjningsprogrammet-hap/
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Motion 4

Motion till distriktskongressen om att arbeta förebyggande 
mot droger för barn och unga

Vi delar allt färre gemensamma värdegrunder i samhället. Vi går mot ett liberalare samhälle där vi 
bland annat för diskussion om att ”cannabis är inte så farligt”, ”jag är partyknarkare”, ”e-cigaretter, 
vape, är ofarligt”, ”klart jag tar piller, det är bättre än alkohol”. Det finns många fler exempel. 
Detta gäller både unga och vuxna.

När det vita snuset gjorde succé på den svenska marknaden för några år sedan var det tobaksbolagens 
största händelse sen reklamen och kampanjen som fanns på 60-talet som vände sig till kvinnor att 
börja röka cigaretter. Undersökningar visar att det är unga kvinnor som ökat i att använda snus. 
can-rapport-215-cans-nationella-skolundersokning-2022-figurer.pptx (live.com) CANs skolundersökning 
visar att användning av e-cigaretter för elever i åk nio samt gymnsiet 2021 var 5% för att år 2022 vara 
20% i nian och 24% av gymnasieungdomar. CAN rapport 215 - CAN:s nationella skolundersökning 
2022 - Sammanfattning. Kampanjen ifrån tobaksbolagen är densamma, att finna nya marknader för
sina produkter och det verkar ha lyckats. Det är en sanning med modifikation att snuset är nikotinfritt. 
Det tobaksfria vita snuset innehåller växtmaterial som smaksatts med nikotin. Det luktar gott, är vitt och 
smakar fräscht. Dock finns nikotinet kvar och ger ett beroende, med samma sjukdomar som nikotinister 
i värsta fall kan drabbas av. 

Vad jag tycker mig sakna i samhället idag är en gemensam strategi för att förebygga bruk- och missbruk av 
droger. Minns själv stora kampanjer såsom ”Spola kröken” och ”A non smoking generation”. Vi behöver 
mer sådana kampanjer som är nationella. Nu skall allt ske per individ och vi pratar inte ens särskilt mycket 
om hur drogförebyggande arbete skall bedrivas. En ändring har skett åt ett allt liberalare samhälle.

Det är viktigt att vi arbetar förebyggande och vi behöver verkligen något gemensamt som alla pratar om, 
i hemmen, i skolan, i föreningslivet, ja, var man än befinner sig. En nationell strategi och kampanjer 
med satsning på förebyggande och främjande hälsoarbete, fritt ifrån droger skulle vara till gagn för en hel 
generation barn och unga. Dessutom skulle vi uppnå mer gemenskap då det finns gemensamma mål i hela 
landet. Alla unga som på sin väg till vuxenvärlden avstår nikotin och andra droger är en vinst för både barn 
och samhällsekonomin.

Därför yrkar jag 

- Att riksdagsmännen arbetar för att en nationell strategi och kampanj om drogförebyggande arbete 
 för unga arbetas fram

Ljungby 2023-11-02
Anne Karlsson
Ljungby Arbetarekommun

Yttrande från Arbetarekommunen
Motionen behandlad på medlemsmöte 20231123 och beslutade att antas som arbetarekommunens egen 
och sänds till distriktet att avhandlas på Kronobergs distriktskongress.

https://view.officeapps.live.com/op/view.aspx?src=https%3A%2F%2Fwww.can.se%2Fapp%2Fuploads%2F2022%2F12%2Fcan-rapport-215-cans-nationella-skolundersokning-2022-figurer.pptx&wdOrigin=BROWSELINK
https://www.can.se/app/uploads/2022/12/can-rapport-215-cans-nationella-skolundersokning-2022-sammanfattning.pdf
https://www.can.se/app/uploads/2022/12/can-rapport-215-cans-nationella-skolundersokning-2022-sammanfattning.pdf
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Distriktsstyrelsens svar motion 4:
Distriktsstyrelsen vill börja med att tacka motionären för en väl skriven och formulerad motion. 
Ämnet som motionären berör är oerhört viktigt och inte minst sagt aktuellt. Vi har kunnat se nationella 
artister göra reklam för snus, och inte vilka artister som helst, utan artister med unga lyssnare. Det är en 
hemsk utveckling med det normaliserande av påverkanssubstituter vi ser i samhället. 

Det är tydligt att distriktsstyrelsen håller med motionären om andemeningen och problembilden. 
Däremot är det att-satsen som vi behöver ta ställning till, vilket innebär att vi då ska ta ställning till arbete 
för en nationell strategi och kampanj om drogförebyggande arbete. Riksdagsledamöter kan inte bestämma 
över om eller hur kampanjer ska utföras. Däremot kan självklart våra riksdagsledamöter verka för att driva 
på frågan om vikten av ett drogförebyggande arbete nationellt för barn och unga. Idag finns det dessutom 
ett gediget och strategiskt arbete mot narkotika inom ramen för Folkhälsomyndighetens arbete. 
Där är barn och unga en viktig grupp som man jobbar direkt mot, både förebyggande och uppsökande. 
Vi förstår att motionären menar på att det finns ett glapp och att droger så som tobak och nikotin hamnar 
emellan och ibland inte prioriteras inom ramen för det arbete som Folkhälsomyndigheten ansvarar för. 
Detta är en viktig tanke och påminnelse att skicka med till våra riksdagsledamöter. 

Med anledning av ovanstående har distriktsstyrelsen valt att besvara motionen.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att motionen ska anses besvarad.

Distriktsstyrelsens föredragande: Tajma Sisic
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Motion 5

Motion om att AFS 2015:4 ska bli lag på samma sätt som diskrimineringslagen. 
Om inte lag så inför sanktioner, konsekvenser.

Den sociala ohälsan finns inte att finna endast hos våra unga medborgare. I en alltmer hårdnande värld 
hårdnar även på våra arbetsplatser. Mobbing, trakasserier, kränkande behandlingar etc bli tyvärr vanligare 
samhället, även bland vuxna. Vi har idag en fungerande diskrimineringslag, men då den endast täcker 
ett binärt förhållningssätt bör vi komplettera den med en del som behandlar den psykosociala delen. 
AFS 2015:4, om Organisatorisk och psykosocial arbetsmiljö är ett uddlöst regelverk som eftersom det 
till största delen är arbetsgivaren som har sista ordet. Det finns inte heller något konsekvenssystem för 
de organisationer som inte följer det som stadgas i författningen. Ett exempel på hur det skulle kunna 
läggas upp och fungera går att hitta i Norge, som har en betydligt skarpare syn på den organisatoriska 
och psykosociala arbetsmiljön.

Med anledning av ovanstående yrkar jag;

- Att AFS 2015:4 förs in som en del i Diskrimineringslagen.

- Att Socialdemokraterna Kronoberg ställer sig bakom motionen och antar den som sin egen.

- Att Motionen skickas till Socialdemokraternas nästa ordinarie partikongress. 

Tobias Karlsson

Yttrande från Arbetarekommunen
Styrelsen delar motionärens tankar och åsikter i motionen och ser positivt på motionens innehåll. 
För oss socialdemokrater är det en självklarhet att vi vill motverka ohälsa i samhället och givetvis på 
våra arbetsplatser där vi lägger en stor del av våran tid. Man ska må bra på och av jobbet. Den psyko-
sociala arbetsmiljön är svårare att reglera och beskriva än den fysiska och vi tycker att arbetsmiljöverkets 
afs 2015:4 är ett steg i rätt riktning men allt som kan leda till förbättringar på detta område bör främjas. 
Med anledning av det har styrelsen bifallit motionen i sin helhet.

Medlemsmötet beslutade:
Bifalla motionen som sin helhet.

Distriktsstyrelsens svar motion 5:
Distriktsstyrelsen delar mycket av det som beskrivs av motionären när det kommer till den psykosociala 
arbetsmiljön på många arbetsplatser och också kring ett hårdare klimat med ökad polarisering i samhället 
i stort. Distriktsstyrelsen kan också sympatisera med att sanktioner i arbetsmiljölagstiftningen kan behöva 
skärpas i många fall.  

Men AFS-er (arbetsmiljöverkets författningssamling) som motionären hänvisar till är riktlinjer för hur man 
ska arbeta med arbetsmiljölagens intentioner för en bra arbetsmiljö och förebygga risker på arbetsplatser, 
i ovanstående fall inom Organisatorisk och social arbetsmiljö (AFS 2015:4). Då detta redan är grundat på 
lagstiftning ser inte distriktsstyrelsen att det är möjligt att bifalla motionen och yrkar därför avslag.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att avslå motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Robert Olesen
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Motion 6

En motionsdatabas inom (S) dit alla motioner till AK och Distrikt ska skickas för att 
sprida det goda arbete som utförs inom S-föreningar och bland medlemmar

Varför uppfinna hjulet fler gånger? Partiet har en massa kunskaper och erfarenheter vilka ges i uttryck 
genom god politik i hela landet. Tyvärr så sitter partister och filar på motioner och förslag över hela 
Sverige men de kan inte få idéer och tankar från andra håll. Varför inte föra in alla motioner som skapas 
i de olika AK till en gemensam sökbar motionsdatabas centralt i partiet, där alla AK kan få inspiration 
och idéer av varandra?

Med anledning av ovanstående yrkar jag;

- Att en gemensam sökbar motionsdatabas skapas centralt i Socialdemokraterna.

- Att Socialdemokraterna Kronoberg ställer sig bakom motionen och antar den som sin egen.

- Att Motionen skickas till Socialdemokraternas nästa ordinarie partikongress. 

Tobias Karlsson

Yttrande från Arbetarekommunen
Styrelsen tycker motionen är intressant och att förslaget är bra. Det finns säkert många bra förslag ute 
i landet som går att genomföra på fler ställen i landet, givetvis är det viktigt att motioner och förslag 
anpassas efter lokala förhållanden. 

Medlemsmötet beslutade:
Att vi bifaller motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens svar motion 6:
Distriktsstyrelsen delar motionärens uppfattning och ser att detta borde vara möjligt i partiets egna 
interna system - Rosen för alla. Distriktsstyrelsen yrkar bifall till motionen.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Robert Olesen
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Motion 7

Motion om att återinföra kostnadsfria tyngdtäcken i Region Kronoberg

Tidigare fick man tyngdtäcken av Region Kronoberg för att minska sömnbesvär och således öka 
livskvaliteten. Att regionen erbjuder kostnadsfria tyngdtäcken innebär att den med sömnsvårighet som 
blir hjälpt av ett tyngdtäcke inte blir till en klassfråga. För cirka två år sedan tog Region Kronoberg bort 
möjligheten till kostnadsfria tyngdtäcken för den som får det ordinerat till sig i medicinskt syfte vilka nu 
gör att många blir utan och sömnen och livskvalitén lidande. 

Med anledning av ovanstående yrkar jag att;

- Att tyngdtäcken som ordineras i medicinskt syfte blir kostnadsfria

- Att Socialdemokraterna skickar motionen till Socialdemokraterna Kronobergs årskonferens. 

- Att Socialdemokraterna Kronoberg antar motionen som sin egen. 

- Att Socialdemokraternas ledamöter i regionfullmäktige driver frågan. 

Helene Jansson

Yttrande från Arbetarekommunen
Vi vill börja med att tacka motionären för en välskriven motion. Vi tycker detta förslaget vore en god 
prioritering som en preventiv åtgärd i Region Kronoberg och yrkar därför bifall i sin helhet till motionen. 

Medlemsmötet beslutade:
Att bifalla motionen i sin helhet
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Distriktsstyrelsens svar motion 7:
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en intressant motion.

Möjligheten att få tyngdtäcke som ett hjälpmedel har i MTP-rådets (Medicintekniska produktrådet, 
ett råd med representanter från olika regioner som utfärdar rekommendationer kring medicinteknisk 
utrustning) inrådan tagits bort i de flesta regioner. Rådet menar att det inte finns något vetenskapligt 
stöd för att ett tyngdtäcke har någon tydlig patientnytta, samtidigt som det hör till ett av de dyraste 
hjälpmedlen då de skrevs ut flitigt. Rådet menar att tyngdtäcke kan hanteras som egenvård.

Beslutet fick kritik av arbetsterapeuter som menade att då inköp av tyngdtäcke lades över på patienterna 
så var risken stor att fel tyngd på täcket valdes och deras erfarenhet av den goda effekt det kan ha uteblir.

Idag har hjälpmedel i Region Kronoberg en egenavgift som varierar mellan 175 till 950 kronor. 
Socialdemokraterna i Region Kronoberg arbetar aktivt med patientavgifter och driver bland annat att 
sänka avgiften för hörapparater samt att utreda möjligheten till att införa en enhetstaxa för alla hjälpmedel.

Eftersom inga hjälpmedel idag är helt kostnadsfria ser distriktsstyrelsen det som svårt att prioritera just att 
tyngdtäcken ska fråntas taxan. Däremot ser vi möjligheter i att återinföra det som ett tekniskt hjälpmedel.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att motionen ska anses besvarad.

Distriktsstyrelsens föredragande: Eva Ballovarre

Referenser:
Frågor och svar om tyngdtäcken - Janusinfo.se
https://janusinfo.se/mtpradet/samverkanmedicinteknikstartsida/rekommendationer/listaparekommenda-
tioner/rekommendationer/produktgrupptyngdtackenvidsomnbesvarsomnproblem/fragorochsvaromtyngd-
tacken.4.6492c9ea1754f0d49f88cd92.html
Förskrivning av tyngdtäcken – en enkätundersökning av arbetsterapeuters erfarenheteter
foerskrivning-av-tyngdtaecken_rapport_webb_22-jan-2021.pdf (arbetsterapeuterna.se)

https://janusinfo.se/mtpradet/samverkanmedicinteknikstartsida/rekommendationer/listaparekommendationer/rekommendationer/produktgrupptyngdtackenvidsomnbesvarsomnproblem/fragorochsvaromtyngdtacken.4.6492c9ea1754f0d49f88cd92.html
https://janusinfo.se/mtpradet/samverkanmedicinteknikstartsida/rekommendationer/listaparekommendationer/rekommendationer/produktgrupptyngdtackenvidsomnbesvarsomnproblem/fragorochsvaromtyngdtacken.4.6492c9ea1754f0d49f88cd92.html
https://janusinfo.se/mtpradet/samverkanmedicinteknikstartsida/rekommendationer/listaparekommendationer/rekommendationer/produktgrupptyngdtackenvidsomnbesvarsomnproblem/fragorochsvaromtyngdtacken.4.6492c9ea1754f0d49f88cd92.html
http://foerskrivning-av-tyngdtaecken_rapport_webb_22-jan-2021.pdf (arbetsterapeuterna.se)
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Motion 8

Hjälp vid livets slut

I vårt moderna Sverige där människor på grund av ny teknik och bättre mediciner har möjlighet att leva 
längre, skapas också nya utmaningar i livets slutskede. Vi har kunnat läsa om gripande berättelser där 
anhöriga vittnar om ett svårt lidande för sina älskade i livets slutskede, där den palliativa vårdens insatser 
inte räcker till för att lindra smärtan hos de svårt sjuka. Vi har varit i kontakt med anhöriga som berättat 
att deras nära och kära har vädjat om att få ett värdigt avslut på sina liv, men där den svenska lagstiftningen 
stått i vägen för deras omänskliga lidande.

Fler och fler länder lagstiftar om någon form av dödshjälp eller har sedan en tid dödshjälp, däribland 
länder så som; Portugal, Österrike, Belgien, Nederländerna, Schweiz, Nya Zeeland, Kanada och Spanien.

S-kvinnor i Alvesta anser att alla har rätt till en värdig död, och jag vill att Sverige ska få en 
lagreglerad dödshjälp. 

Därför yrkar jag på;

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg skickar motionen vidare till nästa nationella kongress för 
  Socialdemokraterna i Sverige för att driva frågan om en utredning om en lagreglerad dödshjälp.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att påverka våra (s) riksdagsledamöter till att 
  jobba för att en utredning om dödshjälp ska påbörjas.

Frida Christensen 
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet bifaller motionen i sin helhet och antar den som sin egen och beslutar att skicka 
den vidare till Distriktskongressen år 2024.

Distriktsstyrelsens svar motion 8:
Dödshjälp har länge varit omdebatterat och på senare tid har flera länder lagstiftat om dödshjälp och 
även i Sverige höjs allt fler röster. Frågan är inte enkel och inte heller svart eller vit. Distriktsstyrelsen tar 
inte ställning till sakfrågan men tycker att olika saker måste belysas. Frågan är komplex och behöver tittas 
på i ett vidare perspektiv utifrån olika aspekter. Distriktsstyrelsen bifaller därför motionen och anser att 
frågan bör utredas ordentligt.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Malin Lauber



52

Motion 9

Förbättra suicidvården och förebygg suicid

Suicid beskrivs som en medveten och avsiktlig handling. För de personer som befinner sig i en psykos 
kan det vara sjukdomen som är den som avslutar persons liv, och att detta inte är något personen skulle 
valt att göra om personen vore frisk.

En tredjedel av de som begår suicid har sedan tidigare kontakt med den psykiatriska vården, och fler 
har även kontakt med den övriga vården. De flesta som begår suicid har någon form av psykisk sjukdom, 
psykos, ångest, missbruk och/eller depression. Det finns ofta en mycket komplex historia bakom suicid, 
där det i många fall rör sig om samsjuklighet.

S-kvinnor i Alvesta ser att vården måste bli bättre att ta ansvar för helheten, och det suicidförebyggande 
arbetet på systemnivå måste stärkas. Det gäller allt från uppföljning, strukturerade suicidbedömningar 
men också genom utbildning inom skola, vård och omsorg.

Därför yrkar jag på;

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att initiera en utredning där man ser över det 
  suicidförebyggande arbetet på systemnivå inom Region Kronoberg, för att upptäcka var 
  ett förbättringsarbete kan ske.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att förbättra eftervården för de som överlevt ett 
  självmordsförsök. Det kan innebära allt från att erbjuda ett mer omfattande stöd, men också 
  ett bättre, mer sömlöst, samarbete mellan region och kommun, men också mellan olika 
  vårdinstanser och stödorganisationer.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg ska verka för att öka tillgängligheten till stöd och hjälp för 
  personer i kris i Kronoberg. Exempel på vad det kan vara är öka antal krislinjer, stödtelefoner, 
  eller resurser online (chatt eller textmeddelanden).

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att öka utbildningsinsatser för medarbetare inom 
  Region Kronoberg, och medvetenhet bland medborgarna i Kronoberg gällande suicid och 
  suicidprevention.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att implementera eller på annat sätt påverka 
  så att vi får utbildning om suicid och psykisk hälsa i våra skolor i Kronoberg.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg sträcker ut en hand till LO och föreslår dem att tillsammans 
  ta ett krafttag gällande suicid och psykisk hälsa, och gemensamt arbeta för att öka medvetenheten 
  om det på våra arbetsplatser i Kronoberg.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg initierar en utredning om att inför en psykiatriambulans 
  i Kronoberg

Frida Christensen 
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet bifaller motionen i sin helhet och antar den som sin egen och beslutar att skicka 
den vidare till Distriktskongressen år 2024.
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Distriktsstyrelsens svar motion 9:
Distriktsstyrelsen vill börja med att tacka motionärem för en bra och viktig motion. Motionären föreslår 
förbättringar inom suicidvården för att minska antalet självmord. Motionen betonar att suicid ofta sker 
hos personer med psykiska problem och att vården måste ta ansvar för att förebygga detta. Man vill se en 
mer heltäckande strategi som inkluderar bättre uppföljning, utbildning för personal inom skola och vård, 
samt förbättrad eftervård för personer som överlevt suicidförsök. 

Distriktsstyrelsen delar motionärens avsikter och dens förslag på förbättringar.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Tomas Thornell
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Motion 10

Nationellt stödprogram för bortförda barn som lyckas återvända 

Enligt en skattning från UD har över 900 barn förts ut ur Sverige de senaste fem åren, men mörkertalet är 
stort. Bortförande av barn, framför allt flickor, sker som en del i hederspräglad kontext. Ett verktyg som 
socialtjänsten har att tillgå när barn riskerar att föras bort är lagen om utreseförbud, som började gälla 
2021, men enbart hälften av barnen har fått skyddet sedan lagen började gälla. Detta beror delvis på att 
skyddet är för snävt, och gäller enbart när påtaglig misstanke om barnäktenskap finns, men det gäller 
inte vid t ex vårdnadstvister. Vår regering initierade en utredning av en lagändring, men den nuvarande 
regeringen har lagt den i malpåse. 

Många av dessa barn återvänder aldrig till Sverige, men en del lyckas fly och ta sig tillbaka. För dessa barn 
och unga finns dock inte någon särskild beredskap utan varje kommuns socialtjänst är lämnad att hantera 
dem och planera mottagandet av dessa barn och en rapport från Jämställdhetsmyndigheten som nyligen 
publicerades slår fast att det finns stora brister i stödet till barnen som återvänder. I vårt grannland Norge, 
finns däremot ett tydligt utarbetat stöd och mottagande av dessa barn, bl a ett nationellt, nio månader 
långt stödprogram på hemliga boenden där polis, socialtjänst, skolor och vården samarbetar. Något sådant 
finns alltså inte i Sverige för återvändande barn, oftast flickor, som varit bortförda. Detta kan jämföras med 
gängkriminella, oftast pojkar, som erbjuds ett 18 månader långt, statligt finansierat, avhopparprogram, 
med terapi, bostad och sysselsättning. 

Det tycker vi S-kvinnor i Alvesta är djupt ojämställt. 

Därför yrkar jag:

att   Socialdemokraterna i Kronoberg, genom våra riksdagsledamöter, verkar för att driva frågan 
  om nationellt stödprogram för återvändande barn. 

Lavinia Strömberg
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet bifaller motionen i sin helhet och antar den som sin egen och beslutar att skicka 
den vidare till Distriktskongressen år 2024.

Distriktsstyrelsens svar motion 10:
Distriktsstyrelsen yrkar bifall till motionen. Ett nationellt stödprogram skulle gynna de återvändande 
barnen men också underlätta för kommunerna.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen.

Distriktsstyrelsens föredragande: Martin Edberg
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Motion 11

Stöd till anhöriga till gängkriminella 

De senaste åren har Sverige drabbats av skjutningar och sprängningar med tydlig koppling till organiserad 
brottslighet och gängkriminalitet. Förövarna har också under åren blivit allt yngre och de begår också allt 
grövre brott, inte sällan mord. Den senaste tiden har det skett ytterligare en upptrappning i våldsspiralen, 
där man också har börjat ge sig på anhöriga till gängmedlemmar, oavsett om dessa har någon koppling till 
gängen eller ej. 

För dessa anhöriga saknas ofta en beredskap. Finns det en uttalad hotbild mot de anhöriga erbjuds 
de polisiärt skydd, men ibland saknas denna hotbild och skyddet sätts in för sent. Det kan vara oerhört 
farligt att vara anhörig till en gängkriminell. Ofta upplever de anhöriga en rädsla för repressalier även om 
hotbild saknas. Många flyr landet. Och även om man inte upplever att det finns en hotbild måste man 
som anhörig, kanske som förälder, leva med att ens barn, som man höll och kramade som liten, valde en 
annan väg i livet än den man hade hoppats för hen. Det är oerhört smärtsamt, också förenat med skam 
och skuldkänslor. Även syskon hamnar i kläm och anhöriga kan drabbas av posttraumatisk stress. 

Här ser vi s-kvinnor att det saknas en tydlig beredskap för dessa anhöriga. Det finns en del frivillig-
organisationer som erbjuder stöd och hjälp och en del städer, bl a Stockholms stad, har utarbetat ett 
anhörigstöd, men detta är inte längre enbart ett storstadsproblem. Vi ser att gängkriminaliteten och 
våldet breder ut sig, långt utanför våra tre storstadsområden, och ungar rekryteras också på mindre orter. 
Där står ofta socialtjänsten för stöd och hjälp, utan att ha några konkreta verktyg att tillgå. Därför behövs 
en tydlig nationell strategi för hur de anhöriga ska kunna stöttas och att det också avsätts medel till det 
arbetet. 2022 meddelade den dåvarande regeringen att man tagit beslut om en nationell strategi för 
anhöriga som vårdar, hjälper eller stödjer en närstående. Vi skulle, på liknande sätt, behöva en nationell 
strategi och ett tydligt stöd för anhöriga till gängkriminella. 

Därför yrkar jag på:

att   Socialdemokraterna i Kronoberg, genom våra riksdagsledamöter, verkar för att driva frågan om 
  gemensam, nationell strategi för arbetet med anhörigstöd till gängkriminella. 

Lavinia Strömberg
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet bifaller motionen i sin helhet och antar den som sin egen och beslutar att skicka 
den vidare till Distriktskongressen år 2024.

Distriktsstyrelsens svar motion 11:
Motionären lyfter en fråga som Distriktsstyrelsen stödjer fullt ut. Precis som motionären skriver så 
jobbar en del kommuner och organisationer med detta, men det behövs ta ett nationellt tag i frågan, 
så alla landets kommuner har förutsättningar att jobba med detta.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen.

Distriktsstyrelsens föredragande: Joakim Pohlman
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Motion 12

Avgiftsfria toaletter
Den senaste tiden har vi sett hur den ekonomiska krisen närmar sig och fördjupas. Därför tror vi att 
många människor försöker spara så mycket pengar som möjligt och kanske därför undviker att spendera 
dem på saker såsom till exempel användning av toaletter. 

Vi har inte särskilt många offentliga toaletter i Alvesta eller i Kronoberg. Kostnaden på 10 kronor för att 
använda dem tycker vi är för hög, och vi ser ofta att män och ungdomar urinerar på alla möjliga offentliga 
platser. Denna situation observeras ofta utföras av män, men nyligen även av en kvinna i Växjö, vilket blev 
en krönika i en tidning. 

Ofta ser man också föräldrar som hjälper sina barn att urinera i offentliga miljöer, eller i naturen för att 
spara pengar, och detta är ett dåligt exempel på den uppfostran de får av sina föräldrar.

Därför yrkar jag på:

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg skickar motionen vidare till den nästa nationella kongressen
  för Socialdemokraterna i Sverige, för oss att driva frågan nationellt om minst en avgiftsfri toalett 
  i varje kommun i Sverige.

Eglantina Pupuleku
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Bifall på attsats 1 och 3 avslag på attsats 2, medlemsmötet resonerade som så att det nog inte är en
fråga som ska ligga på regionen, utan att det mer bör vara en sak för varje kommun att hantera, 
men vi tycker att frågan bör väckas nationellt och därför beslutade medlemsmötet att bifalla 
attsats 1 och 3, och avslå attsats 2. 
Och att skicka den vidare till Distriktskongressen 2024.

Distriktsstyrelsens svar motion 12:
Tillgång till offentliga toaletter är viktigt, men styrelsen anser inte att partiet bör besluta om att det 
ska finnas en avgiftsfri offentlig toalett i varje kommun. Då våra kommuner har olika förutsättningar, 
bör denna fråga avgöras i respektive kommun.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att avslå motionen.

Distriktsstyrelsens föredragande: Otto Lindlöf
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Motion 13

Ekonomiskt våld mot kvinnor

Våld mot kvinnor tar olika former. I många år har kvinnor höjt sina röster mot fysiskt våld, men  ekonomiskt 
våld nämns sällan. Många betraktar inte detta som våld, vissa ser det som en plikt som vi kvinnor har.

Det finns många kvinnor som nästan spenderar hela sin inkomst på att försörja familjen och redovisa 
var och hur de spenderar sina pengar. Många kvinnor ser detta som ärlighet i en relation och förstår 
inte att detta är en form av våld som utövas mot dem för att begränsa deras frihet med sina inkomster. 
Kvinnor gör oftast inte samma sak mot sina män; det är ovanligt att en kvinna frågar sin man var och 
hur mycket pengar han spenderar.

För att kvinnor ska känna sig fullständigt fria behöver vi vara fullt medvetna om våra rättigheter, 
och ekonomisk frihet är en av dem. 

Därför anser S-kvinnor i Alvesta att informationen om vad som exakt utgör ekonomiskt våld måste 
öka för att vi förhoppningsvis ska komma närmare en ekonomisk frigörelse för kvinnor.

Därför yrkar jag på:

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att driva frågan om information om ekonomiskt 
  våld inom Region Kronoberg.

Att  Socialdemokraterna i Kronoberg skickar motionen vidare till den nästa nationella kongressen 
  för Socialdemokraterna i Sverige för att frågan kring information om ekonomiskt våld ska drivas 
  vidare nationellt.

Eglantina Pupuleku
S-kvinna, Alvesta 

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet bifaller motionen i sin helhet och antar den som sin egen och beslutar att skicka 
den vidare till Distriktskongressen år 2024.

Distriktsstyrelsens svar motion 13:
Distriktsstyrelsen tackar motionären för en viktig motion. 

Mäns våld mot kvinnor omfattar fysiskt, psykiskt, sexuellt, men även ekonomiskt våld. Motionären 
lyfter en oerhört viktig fråga. Det är oftast ekonomiskt våld som inte nämns och syns i samhället.  

Vi vet att vårdpersonalen inom Region Kronoberg är väldigt duktig att ställa både frågor efter våld i alla former 
samt hänvisa till ställen där kvinnor kan få mer information och hjälp. Allt våld mot kvinnor måste upphöra. 

Distriktsstyrelsen håller med motionären att information om ekonomiskt våld mot kvinnor måste öka 
och att det behövs bättre information om vad som exakt utgör ekonomiskt våld.

Distriktsstyrelsen vill verka för att använda Region Kronobergs kommunikationskanaler för att 
kommunicera denna information till samhället.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Renate Tschap
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Distriktsstyrelsens svar motion 14:
Socialdemokraterna i Region Kronoberg jobbar för att det ska införas seniorkort för den som fyllt 65 år, 
har intyg från Försäkringskassan ”intyg för förmånstagare” eller pensionsmyndighetens ”Pensionärsintyg”. 
Vårt förslag är att det införs på prov under två år, med en kostnad på 200 kronor i månaden. Det ska gälla 
i hela länet dygnet runt.

De som styr i Region Kronoberg har avslagit detta varje gång Socialdemokraterna lagt fram det. 
Socialdemokraterna kommer fortsätta för att genomföra denna reform för de som är pensionärer.

Distriktsstyrelsen håller med motionären om de positiva egenskaper som kan komma med en lägre avgift 
för pensionärer, men anser att det förslag S driver i Region Kronoberg, att för 200 kr i månaden åka var 
som helst i länet när som helst (inte endast under lågtrafik) är bättre. 

Värt att notera är också att kollektivtrafiken i Kronoberg redan i dag är gratis för de som fyllt 80 år.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att motionen ska anses besvarad.

Distriktsstyrelsens föredragande: Joakim Pohlman

Motion 14

Gratis kollektivtrafik för pensionärer under lågtrafik

Många utredningar har visat hur viktigt det är för våra äldre att undvika isolering och därigenom 
få en förbättrad psykisk hälsa.

En hel del pensionärer lever idag under ganska knappa ekonomiska förhållanden. Att själv kunna ta 
sig ut från bostaden för att kunna besöka serviceinrättningar, affärer och inte minst släkt och vänner 
har ett stort värde. Därför skulle det vara gynnsamt för pensionärernas ekonomi om det infördes fria 
resor i kollektivtrafiken för dem under vissa tider.

Det finns redan idag ett antal regioner och kommuner där pensionärer kan åka gratis under speciella tider.

Därför yrkar jag på:

Att:  Socialdemokraterna i Kronoberg verkar för att fria resor för personer som uppbär pension 
  införs i region Kronoberg under lågtrafiktider. Med pensionärer menas exempelvis ålders-
  pensionär, sjukpensionär och förtidspensionär.

Yvonne Martinsson
S-kvinna, Alvesta

Yttrande från Arbetarekommunen
Medlemsmötet resonerade sig fram till att det är ett bra förslag och bifaller motionen i sin helhet och antar 
den som sin egen och beslutar att skicka den vidare till Distriktskongressen 2024.

Reservation: Robert Olesen reserverade sig mot beslutet.
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Motion 15

Hur skall välfärden tryggas?

Det finns i dag ett otal utmaningar som vi står inför i vårt land. En av de kanske mest betydande och största 
är hur vi inom välfärdsyrken skall säkra det personalbehov som idag finns och kommer att finnas framgent.

Många har räknat på hur det såväl ser ut och kan komma att se ut, men ibland behöver man inte räkna
utan det räcker med att se vilka svårigheter som i princip varje offentlig verksamhet som arbetar med välfärd 
idag har stora problem med att finna kompetens och medarbetare. Tidigare kom larmen inför varje sommar, 
nu är larmen en del av vardagen. Inom Hälso- och sjukvården, inom omsorgen, inom äldreomsorgen råder 
det en monumental problematik att besätta rader av personal och därtill utbildad och erfaren personal. 
Det dessutom inte bara en problematik som faller inom kommunal och regional sektor. Utan även inom 
statlig sektor finns denna problematik, exempelvis Kriminalvården, Statens institutionsstyrelse, Polisen m.m. 

All vård går genom den som vårdar. Att sätta hoppet till att digitala lösningar kommer att kunna möta 
det nuvarande och framtida behovet av människor som arbetar med människor, är förenat med stora risker. 
Många av de arbeten som utförs i välfärden förutsätter att det är levande människor som möter och 
vårdar människor. 

Vi ser i att effekterna av såväl väl lågt barnafödande de senaste dryga 20 åren inte står i relation till det 
antal människor som lämnar arbetsmarknaden genom pension. Vi ser också att allt fler av de som har gått 
gymnasiet inte väljer att utbilda sig inom eller börja arbeta inom välfärdens kärnverksamheter. Vi ser att 
andelen som väljer att skaffa sig en högre utbildning direkt eller i närheten av att man avslutat sina gymnasie-
studier ökar och det leder till att än färre kommer att arbeta inom det som är välfärdens kärnverksamheter.

Om inget görs så kommer vi att stå inför gigantiska utmaningar att vårda och ta hand om våra medmänniskor 
inom en snar framtid. Redan 2030 finns det forskning på att vi kommer att sakna 1 000 000 arbetstagare i 
Sverige. Konkurrensen om arbetskraft kommer att leda till stora risker som dessutom kommer att leda till allt 
högre kostnader för kommuner och regioner. Kostnader som inte kommer att komma de vård och omsorgs-
behövande till bästa nytta.

Därav så yrkar jag på att vi Socialdemokrater skall verka för:

- Att man i Sveriges Riksdag fattar beslut om att ta fram en nationell handlingsplan för hur 
 kompetensen och bemannings tillgången i välfärden skall säkras på kort och långsikt.

- Att arbeta fram ett förslag till införande av civilplikt vars syfte är att där unga vuxna efter avslutade 
 gymnasiestudier och då det inte är aktuellt att göra värnplikt, istället gör civilplikt inom den offentliga 
 välfärdssektorn. Detta för att öka möjligheterna till personalförsörjning men också bidra till att alla gör 
 en insats för att trygga välfärden.

Lessebo 2023-11-27
Joachim Danielsson 
Lessebo

Yttrande från Arbetarekommunen
Lessebo arbetarekommun ställer sig bakom motionen i sin helhet.
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Distriktsstyrelsens svar motion 15:
Motionären lyfter en viktig fråga. 

Hur bemanningsfrågan inom äldreomsorgen skall lösas står högt på alla kommuners agendor.

Vi har i dag en stor kull födda på 40-talet som är på väg in inom äldreomsorgen
och om 15 år börjar en ny stor kull födda på 60-talet bli vårdkrävande.

Så det är viktigt att ta fram en handlingsplan för att lösa problemen med bemanningen.
Regeringen aktiverade den 19 januari i år civilplikt efter annan utredning än mönstring för personer som 
redan har nödvändig grundläggande kompetens inom kommunal räddningstjänst eller elförsörjningsområ-
det. Kommunal räddningstjänst är först ut.

Här kan man fylla på med exempelvis tjänstgöring inom den offentliga välfärdssektorn.

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att bifalla motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens föredragande: Tommy Linnér
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Motion 16

Förskoleklass anpassat för alla

Bakgrund
Förskoleklassen blev obligatorisk från och med läsåret 2018/19 och kom därmed att omfattas av skolplikten. 
Dock genomfördes inte införandet i alla skolformer vilket gör att den anpassade grundskolan idag står utan 
förskoleklass. Vårdnadshavare till elever som ska gå i den anpassade grundskolan har tre val att göra när deras 
barn fyller 6 år och ska in i den obligatoriska skolan:

1. Ansöka om att låta sitt barn gå kvar ett år på förskolan för att sedan börja åk1 i den anpassade grundskolan
2. Gå i förskoleklass på en grundskola där eleven troligen inte kommer att fortsätta sin skolgång
3. Påbörja åk1 i anpassad grundskola vid 6 års ålder

Utifrån rådande politisk styrning i landet ser vi att införandet av 10-årig grundskola dröjer och kanske inte 
ens blir av vilket gör att frågan om förskoleklass inom den anpassade grundskolan åter blir aktuell. 

Förslag
Införa förskoleklass även inom anpassad grundskola med en läroplan i samklang med den anpassade grund-
skolans läroplan. Med hänvisning till barnets bästa i centrum måste en helhetssyn för alla barn vara väsentlig 
och att få till en kontinuitet för individen med få byten av skolmiljöer, personal, kamrater m m är att föredra. 
I dagens förskoleklass genomförs ett obligatoriskt kartläggningsmaterial där eleven förbereds för grundskolans 
mål vilket inte gynnar elever som är inom den anpassade grundskolan

Jag yrkar därför:

- Att förskoleklass införs i anpassad grundskola

- Att läroplan i samklang med den anpassade grundskolan tas fram

Hovmantorp 2023-11-21
Christian Bjelk.
Hovmantorp.

Yttrande från Arbetarekommunen
Lessebo arbetarekommun ställer sig bakom motionen i sin helhet.

Distriktsstyrelsens svar motion 16:
Distriktsstyrelsen vill tacka motionären för en väldigt bra och viktig motion. Vi ser, precis som motionären 
skriver, att det är viktigt att vi låter barn inom den anpassade grundskolan också möta en anpassad förskola, 
utifrån deras behov, innan grundskolan tar vid. Tyvärr kan Distriktsstyrelsen dock inte föreslå att motionen 
ska bifallas då den inte har ett uttalat uppdrag till någon, t ex partiet genom partikongressen, eller till våra 
riksdagsledamöter. I att-satserna behöver det framgå vem eller vilka som ska arbeta vidare med frågan. 
Trots detta vill styrelsen framhålla vikten av innehållet i motionen och vi ser fram emot att motionen 
återkommer, med detta angivet i att-satserna. 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen: Att motionen ska anses besvarad.

Distriktsstyrelsens föredragande: Lavinia Strömberg
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Valberedningens förslag
på val till förtroendeposter

Valberedningens förslag till ordförande, distriktsstyrelse och verkställande utskott.

Ordförande: Robert Olesen (Alvesta, omval)

Ledamöter: Anne Karlsson (Ljungby, omval)      Verkställande utskott
 Joakim Pohlman (Markaryd, omval) 
 Henrietta Modig Serrate (Växjö, omval)
 Malin Lauber (Växjö, omval)
 

 Eva Ballovarre (Älmhult, omval)
 Magnus Carlberg (Tingsryd, omval)
 Tomas Thornell (Växjö, omval)
 Lavinia Strömberg (Alvesta, omval)
 Lars Altgård (Lessebo, omval)
 Sandra Stridh (Uppvidinge, nyval på posten, omval i styrelsen)

Ersättare: Tommy Linnér (Ljungby, nyval på posten, omval i styrelsen)
 Berit Nilsson (Markaryd, nyval)
 Martin Edberg (Växjö, omval)
 Tajma Sisic (Växjö, omval)
 Stefan Jönsson (Älmhult, omval) 
 Alexandra Kallio (Tingsryd, nyval)
 Hugo Hermansson (Växjö, nyval)
 Anette Åstrand (Lessebo, omval)
 Ulf Carlsson (Ljungby, nyval)
 Lars-Olof Pettersson (Alvesta, nyval)

Valberedningens förslag till revisorer och revisorsersättare.

Revisorer: Åsa Karlsson Björkmarker (Växjö, sammankallande, omval)
 Gunnar Storbjörk (Växjö, omval)
 Benny Jarhall (Uppvidinge, omval)

Revisorssuppleanter: Rose-Marie Holmqvist (Växjö, omval)
 Annette Bjers Gustavsson (Ljungby, omval)
 Torbjörn Svensson (Alvesta, omval)
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Förslag på process för framtagande av valsedlar till 

kyrkovalet den 21 september 2025

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen 
att fastställa förslag på process för framtagande av valsedlar till kyrkovalet den 21 september 2025.

1. Valsedel till Kyrkomötet (för Växjö stift) 
Partidistrikt som ingår i den gemensamma valsedeln till kyrkomötet för Växjö stift är Kalmar län, 
Jönköpings län och Kronobergs län. 

Valsedeln till kyrkomötet ska vara gemensam för samtliga partidistrikt inom Växjö stift. 
Enligt partiets stadgar skall en valberedning för att hantera val till kyrkomötet och stiftsfullmäktige utses. 
Detta skall ske i samråd med partistyrelsen. Valberedningen skall ha representanter från berörda partidistrikt. 

För att följa stadgan och hantera framtagande av kyrkovalsedlar på ett korrekt sätt ska samtliga berörda 
partidistrikt utse två personer vardera att ingå i en valsedelsgrupp för kyrkomötet för Växjö stift. Skulle ordinarie 
ledamot i valsedelsgruppen ha förhinder äger berört partidistrikt rätt att delta med annan företrädare. 

Socialdemokraterna i Kronobergs ledamot i denna valsedelsgrupp utgörs av distriktets försteombudsman samt 
representant som utses av distriktsstyrelsen. Försteombudsmannen ska i processen inför valsedelsarbetet samråda 
med partidistriktets kyrkopolitiskt ansvarige samt distriktsstyrelsen.

Förslag till beslut:
Att  Överlåta till Distriktsstyrelsen att utse representanter till valsedelsgruppen i Växjö stift.
Att  Valsedelsgruppen lägger fram förslag på valsedel som konfirmeras av respektive distriktsstyrelse.

2. Valsedlar till Stiftsfullmäktige
Förslagsvis tas egna valsedlar, för valet till stiftet, fram i samtliga valkretsar vilket innebär att respektive 
partidistrikt ansvarar för ”sina” valsedlar och processen runt dess framtagande (i vissa fall måste dock en 
samordning mellan partidistrikt ske även här). 
För Kronobergs del gäller att senast den 31 oktober 2024 skall arbetarekommunerna till partidistriktet 
inkomma med nomineringar av kandidater till stiftsfullmäktige och till kyrkomötet för respektive valkrets.

Valberedning för framtagande av förslag på valsedel till stiftsfullmäktige utgörs av partidistriktets kyrko-
politiskt ansvarige tillsammans med försteombudsmannen. Samråd ska ske med övrigt berörda partidistrikt 
samt distriktsstyrelsen. 

Förslag till beslut: 
Att Slutligt fastställs valsedlar till stiftsfullmäktige i respektive berört distrikt av distriktsstyrelsen. 

3. Valsedlar till kyrkofullmäktige
Ambitionen är att vi får fram egna socialdemokratiska valsedlar i så många arbetarekommuner som möjligt. 
Partidistriktet ombesörjer att beställa valsedlar åt de arbetarekommuner som senast den 11 april 2025 till 
partidistriktets expedition inlämnat fullständiga listor på kandidater till kyrkofullmäktige.



64


